
                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

REVISTA PRESEI 
 

 ULTIMA ORĂ - PROTEST spontan al medicilor de la Spitalul Bagdasar Arseni, din Capitală 
Nemulțumirile din sistemul medical se acumulează și duc la proteste ale medicilor. În această dimineață, medicii 
de la Spitalul  ”Bagdasar Arseni” din Capitală au ieșit să protesteze în curtea spitalului, nemulțumiți fiind de 
scăderea salariilor. 
Medicii au trei nemulțumiri majore: 
1. Micsorarea veniturilor prin sistarea unor sporuri pe care le-au avut in decembrie 2018 
2. Salarizarea kinetoterapeutilor, farmacistilor, psihologilor, brancardierilor etc este extrem de mica 
3. Sporurile acordate pt conditii de munca sunt blocate la minim, in comparatie cu spitelele mici din tara care au 
la maxim 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Premierul, despre OUG 114: Deranjează pe cineva că noi gândim româneşte? România nu a inventat aceste 
taxe/ Consumatorii casnici de energie sunt protejaţi, la fel ca în Italia şi Franţa 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă participă, luni la plenul Camerei Deputaţilor, la dezbaterea din cadrul „Orei 
Premierului”, pe marginea OUG 114 care introduce, printre altele, „taxa pe lăcomie” pentru bănci. Solicitarea a 
fost făcută de grupul parlamentar al PNL. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat luni, în Parlament, acolo unde dă explicaţii cu privire la OUG 114, că aceste 
taxe nu au fost inventate de România şi că solicitările opoziţiei cu privire la măsura legislativă sunt nefondate. 
"Din prima zi a mandatului de prim-ministru am spus că voi veni în faţa de fiecare dată când va fi nevoie. Deşi 
solicitarea Opoziţiei cu privire la OUG 114 are în vedere opiniile nefondate şi nu textul în ansamblul său, consider 
că discutarea acestu act normativ e binevenit. România nu a inventat aceste taxe, ele au fost impuse în mai multe 
ţări din UE. Stimaţi parlamentari de două luni deţinem Preşedinţia rotativ a Consililui UE. Într-un timp scurt am 
închis dosare mai multe ca Preşedinţia austriacă. În aceste condiţii vi se pare normal ca românii să plătească 
dobânzi duble faţă de restul în UE", a declarat premierul Viorica Dăncilă. 
Premierul a afirmat că în următoarele zile se vor emite normele metodologice de aplicare şi stabilirea măsurilor 
pentru acordarea finanţării din Fond de Dezvoltare şi Investiţii. 
"Deranjează pe cineva că noi gândim româneşte? Prin OUG 114 am urmărit ca aceste miliarde de euro să ajungă 
în bugetul statului pentru construirea de spitale, autostrăzi (...) Cel mai important capitol din OUG se referă la 
instituirea unor măsuri pentru investiţii publice. De asemenea, nimeni nu spune că prin acest act stabileşte un 
traseu şi oferă facilităţi. Prin OUG 114 s-a înfiinţa Fondul de Dezvoltare şi Investiţii. E primul mecanism de acest fel 
creat după Revoluţie. Fondul de Dezvoltare şi Investiţii are ca scop finanţarea proiectelor de investiţii în domenii 
precum salubrizare, educaţie, sănătate, sport, cultură, locuinţe, dar şi pentru finanţarea universităţilor. În 
următoarele zile se vor emite normele metodologice de aplicare şi stabilirea măsurilor pentru acordarea finanţării 
din Fond astfel încât unităţile de învăţământ să poată depune proiecte", a mai spus premierul. 
Dăncilă: Prin OUG 114 consumatorii casnici de energie sunt protejaţi, la fel ca în Italia şi Franţa 
Dăncilă a declarat că OUG 114, contestată de Opoziţie, aduce de fapt protecţie pentru consumatorii casnici în 
sectorul energetic după modelul Italia şi Franţa. 
"A doua componentă a OUG 114 o reprezintă măsurile care au ca scop îmbunătăţirea strategică în comunicaţii şi 
energie. În sectorul energetic vor fi protejaţi consumatorii casnici prin mecanismul nou şi anume serviciul 
universal pentru consumatorii casnici. Un astfel de mecanism funcţionează în Italia şi Franţa. Se discută acum 
introducerea lui şi în UK. Şi în domeniul comunicaţiilor există exemple din alte state. Franţa îşli prezintă zilele 
acestea taxarea giganţilor fiscali", a declarat premierul Viorica Dăncilă. 
OUG 114 a decis plafonarea preţurilor la energie electrică şi gaze naturale timp de trei ani. 
"În zilele imediat următoare vor avea discuţii cu reprezentanţii din domeniul energiei, cât şi din cel al 
comunicaţiilor, astfel încât să prezentăm cele mai bune soluţii. Analizăm şi efectele taxei pe active financiare. MFP 
a purtat discuţii atât cu BNR, cât şi cu reprezentanţii Asociaţiei Române a Băncilor şi au fost identificate soluţii 
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benefice pentru toate părţile implicate. OUG 114 a reglementat şi angajamentele noastre de majorare a pensiilor 
şi salariilor. Guvernul a majorat pensiile în avans şi va continua să o facă",a mai spus premierul. 
Dăncilă: Cei care clamează abrogarea OUG 114 ce interese reprezintă? Sigur nu ale românilor 
Viorica Dăncilă s-a întrebat, luni în plenul Camerei Deputaţilor, unde este dezbătută OUG 114, în cadrul „Orei 
Premierului”, ce interese reprezintă cei care vor abrogarea actului normativ, precizând că sigur nu pe ale 
românilor. Ea a îndemnat Opoziţia să fie sinceră cu cetăţenii. 
„Cei care clamează abrogarea acestei ordonanţe de urgenţă ce interese reprezintă? Ale românilor? Sigur nu, 
pentru că abrogarea ar însemna anularea tututor acestor creşteri de venituri şi facilităţi. Totul este perfectibil şi 
am dat dovadă de fiecare dată că sunt deschisă dialogului, însă aş vrea să fiţi sinceri cu cetăţenii atunci când cereţi 
anularea OUG 114”, a afirmat Viorica Dăncilă, în discursul ei din plenul Camerei Deputaţilor. 
OUG 114/2018 privind implementarea unor măsuri fiscale a adus numeroase nemulţumiri din partea mai multor 
instituţii, dar şi companii. Printre nemulţumiţi se numără băncile, dar şi administraţiile locale. 
Actul normativ a fost adoptat în luna decembrie de către Guvern, iar principalele prevederi sunt: Preţul la gaze şi 
energie electrică va fi plafonat pentru 3 ani de zile; impozitarea activelor băncilor dacă ROBOR este mai mare de 
2%; micşorarea comisionului fondului de pensii private de la 2,5 la 1% şi majorarea taxei pe viciu în domeniul 
jocurilor de noroc cu 2% din cifra de afaceri. 
Premierul, despre OUG 114: Investitorii nu au transmis un semnal negativ. Vor fi discuţii pe Pilonul 2 
Dăncilă a declarat că a discutat despre OUG 114 cu investitori iar nimeni nu a transmis un semnal negativ. 
Premierul a adăugat că va avea discuţii despre Pilonul II de pensii. 
“Nu am discutat punctual. Vom avea discuţii şi în perioada următoare. Vom face toate modificările şi vom veni cu 
toate. Vrem să avem discuţii cu toţi. Sper ca săptămâna aceasta să fie purtate toate discuţiile. Eu cred că s-a dat 
OUG şi facem aceste modificări ca să putem transpune obiecţii pe care anumite sectoare. Am discutat cu 
investitorii, nimeni nu a transmis un semnal negativ. Sunt investitori care vor veni în România. Vom avea discuţii şi 
pe Pilonul II de pensii mâine”, a afirmat Viorica Dăncilă, luni, la Parlament. 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă a participat, luni, la plenul Camerei Deputaţilor, la dezbaterea din cadrul „Orei 
Premierului”, pe marginea OUG 114 care introduce, printre altele, „taxa pe lăcomie” pentru bănci. Solicitarea a 
fost făcută de grupul parlamentar al PNL. 
OUG 114/2018 privind implementarea unor măsuri fiscale a adus numeroase nemulţumiri din partea mai multor 
instituţii, dar şi companii. Printre nemulţumiţi se numără băncile, dar şi administraţiile locale. 
Actul normativ a fost adoptat în luna decembrie de către Guvern, iar principalele prevederi sunt: Preţul la gaze şi 
energie electrică va fi plafonat pentru 3 ani de zile; impozitarea activelor băncilor dacă ROBOR este mai mare de 
2%; micşorarea comisionului fondului de pensii private de la 2,5 la 1% şi majorarea taxei pe viciu în domeniul 
jocurilor de noroc cu 2% din cifra de afaceri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a adoptat, tacit, OUG 114 care introduce „taxa pe lăcomie” pentru bănci. Propunerea a trecut fără 
raportul Comisiei de buget 
Senatul a adoptat, tacit, proiectul de lege pentru aprobarea OUG 114/2018 care introduce măsuri fiscale, printre 
care se numără şi „taxa pe lăcomie” pentru bănci. Propunerea legislativă a trecut de Senat fără raportul Comisiei 
de buget. 
adoptată de Camera Deputaţilor, în calitate de for decizional. 
Termenul de adoptare tacită pentru OUG 114/2018 s-a împlinit vineri, 1 martie, iar Comisia pentru buget a 
Senatului a amânat dezbaterea şi adoptarea unui raport pentru proiect în şedinţa de marţi. Este a doua oară când 
Comisia pentru buget ia decizia să amâne discuţiile asupra proiectului. Solicitarea amânării în ultima şedinţă a 
venit din partea ministrului Finanţelor, Eugen Teodorovici, care a motivat că au fost depuse multe amendamente, 
chiar şi cu câteva minute înainte de şedinţă. 
Senatorii PNL şi USR au solicitat, în plenul de miercuri, prelungirea termenului de adoptare tacită a Ordonanţei, 
însă majoritatea parlamentară s-a opus. După refuzul PSD-ALDE, Opoziţia s-a retras din plen, şedinţa fiind sistată 
din lipsă de cvorum. 
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OUG 114/2018 privind implementarea unor măsuri fiscale a adus numeroase nemulţumiri din partea mai multor 
instituţii, dar şi companii. Printre nemulţumiţi se numără băncile, dar şi administraţiile locale. 
Actul normativ a fost adoptat în luna decembrie de către Guvern, iar principalele prevederi sunt: Preţul la gaze şi 
energie electrică va fi plafonat pentru 3 ani de zile; impozitarea activelor băncilor dacă ROBOR este mai mare de 
2%; mişcorarea comisionului fondului de pensii private de la 2,5 la 1% şi majorarea taxei pe viciu în domeniul 
jocurilor de noroc cu 2% din cifra de afaceri. 
În timp ce Senatul a adoptat tacit proiectul de aprobare a OUG 114, în plenul de luni al Camerei Deputaţilor a fost 
invitată Viorica Dăncilă la „Ora Premierul” de către grupul parlamentar al PNL pentru a da explicaţii despre 
măsurile actului normativ. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Teodorovici, anunţ de ULTIMĂ ORĂ, după ce a promis agenției Standard & Poor’s că modifică taxa 
pe lăcomie 
Ministrul Finanțelor Publice, Eugen Teodorovici, a declarat, luni, că taxa pe activele băncilor va fi modificată, în 
prezent variantele fiind discutate cu Asociația Română a Băncilor (ABR). 
„Va fi semestrială, se va plăti anual. Nu (calculate în funcție de ROBOR – n.red.). Haideți că am și dat public câteva 
elemente din discuția pe care am avut-o cu băncile, săptămâna trecută. Discuțiile continuă, pentru că am avut un 
grup comun cu cei de la ARB pentru a vedea forma finală a fiecărei propuneri în parte, pentru a vedea cum 
rămâne și cum se va găsi în textul final”, a afirmat Eugen Teodorovici, luni, în cadrul unor declarații de presă, 
potrivit Mediafax. 
Ministrul Finanțelor a menționat că în ceea ce privește taxa de 2% din domeniul energiei doar Ministerul Energiei 
poate da detalii. 
În ceea ce privește modificarea OUG nr. 114/2018 în ședința de Guvern de marți, Teodorovici a răspuns categoric: 
„Nu”. 
Deputatul USR Claudiu Năsui a prezent, luni, pe Facebook, scrisoarea prin care Ministerul Finanțelor Publice 
(MFP) a cerut agenției Standard & Poor’s să amâne ratingul. Motivul acestei cereri din partea Finanțelor este OUG 
nr. 114/2018. 
Agenția de rating Standard & Poor's și-a menținut la „BBB- / A-3” ratingul pentru datoria suverană a României în 
monedă străină și locală, pe termen lung, respectiv pe termen scurt, conform unui anunț făcut vineri. În schimb, 
perspectiva a fost contestată de Guvernul României, iar un răspuns la apel va fi dat peste două săptămâni. 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Patronatele din România, 'propunere-bombă' către Parlament în scandalul OUG 114 - va permite găsirea unor 
soluţii care să corespundă scopului Guvernului 
Amânarea cu şase luni a aplicării unor reglementări din OUG 114/2018 va permite găsirea unor soluţii care să 
corespundă scopului Guvernului, fără a dăuna major mediului socio-economic, susţin reprezentanţii Alianţei 
Confederaţiilor Patronale din România (ACPR), într-un comunicat de presă transmis, luni, AGERPRES.  
În acest sens, confederaţiile patronale solicită Parlamentului amânarea aplicării a cinci aspecte reglementate prin 
OUG 114, cu impact major asupra funcţionalităţii (chiar a viabilităţii) mediului de afaceri.  
Pe listă se regăsesc: suprataxarea băncilor în funcţie de creşterea ROBOR, suprataxarea companiilor din energie 
cu 2% pe cifra de afaceri, suprataxarea companiilor din telecomunicaţii cu 3% pe cifra de afaceri, limitarea 
activităţilor cu caracter ocazional desfăşurate de zilieri, majorarea capitalului administratorilor fondurilor de 
pensii 
ACPR confirmă intenţia de a oferi întregul suport decidenţilor, în structurile parlamentare, prin oferirea expertizei 
deţinute, astfel încât să fie identificată soluţia optimă pentru cele patru componente ale O.U.G. 114/2018, inclusiv 
prin propuneri de completare, modificare sau abrogare a unor prevederi concrete.  
În viziunea Alianţei, amânarea cu jumătate de an a aplicării acestor componente din Ordonanţă va permite 
găsirea unor soluţii care să corespundă scopului Guvernului, fără a dăuna major mediului socio-economic. În plus, 
pe parcursul celor şase luni pot fi găsite unele soluţii acceptate şi acceptabile.  
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Din cadrul ACPR fac parte: Confederaţia Patronală 'Concordia", Confederaţia Patronală din Industrie, Agricultură, 
Construcţii şi Servicii din România (CONPIROM), Consiliul Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi Mijlocii din 
România (CNIPMMR), Confederaţia Naţională a Patronatului Român (CNPR), Patronatul Naţional Român (PNR) şi 
Uniunea Generală a Industriaşilor din România (UGIR). 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Guvernul își pregătește terenul pentru alegeri: Conform documentului trimis lui Klaus Iohannis, pregătește 
DEMITERI ale unor prefecți, în ședința de marți 
STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative incluse pe agenda ședinței Guvernului României din 5 
martie 2019. Pe documentele trimise lui Klaus Iohannis, Viorica Dăncilă a inserat și posibile demiteri și numiri de 
prefecți și subprefecți în perspectiva alegerilor europarlamentare din 26 mai. 
I. PROIECTE DE ORDONANȚE DE URGENȚĂ 
1. PROIECT DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru completarea Legii nr. 176/2018 privind internshipul 
Potrivit notei de fundamentare, prin proiectul de OUG se reglementează modalitatea de continuare a organizării 
Programului oficial de internship al Guvernului României de către Secretariatul General al Guvernului, program 
care se va desfăşura atât la nivelul aparatului de lucru al Executivului, cât şi la nivelul ministerelor şi instituţiilor 
administraţiei publice centrale, care vor avea calitatea de organizaţie-gazdă. 
"Astfel, este introdusă noţiunea de instituţie-organizatoare pentru Secretariatul General al Guvernului, care va 
avea această calitate pentru organizaţiile-gazdă, respectiv ministerele şi instituţiile publice ale administraţiei 
publice centrale. Pentru internii care prestează activitatea în cadrul structurilor aparatului de lucru al Guvernului, 
SGG va avea şi calitatea de organizaţie-gazdă. Indemnizaţia cuvenită internului, precum şi cheltuielile aferente 
organizării şi desfăşurării Programul oficial de internship al Guvernului României vor fi suportate din bugetul 
Secretariatului General al Guvernului, aprobat anual cu această destinaţie", se mai arată în nota de fundamentare 
a proiectului de act normativ. 
II. PROIECTE DE HOTĂRÂRI 
1. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind acordarea unor ajutoare de urgenţă 
2. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind recunoaşterea Fundaţiei Româno-Germane de Pregătire şi Perfecţionare 
Profesională Vladimirescu-Arad ca fiind de utilitate publică 
3. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea criteriilor şi modalităţilor de stabilire şi ajustare a preţurilor 
reglementate aferente serviciilor de calificare, depozitare şi procesare a octoxidului de uraniu, precum şi a 
preţului pulberii de dioxid de uraniu furnizate de către Compania Naţională a Uraniului-S.A pe teritoriul României 
4. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind înscrierea unui imobil în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public 
al statului şi darea acestuia în administrarea Tribunalului Buzău 
5. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind revocarea dreptului de folosinţă gratuită al Fundaţiei ''Mareşal Alexandru 
Averescu'' asupra unui imobil aflat în domeniul public al statului şi administrarea Ministerului Apărării Naţionale, 
situat în municipiul Buzău, judeţul Buzău, şi modificarea anexei nr.4 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru 
aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
6. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind trecerea unei construcţii, aflate în administrarea Ministerului Afacerilor Interne 
- U.M. 0460 Râmnicu Vâlcea, din domeniul public al statului în domeniul privat al acestuia, în vederea scoaterii din 
funcţiune, casării şi valorificării, precum şi actualizarea anexei nr. 1 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru 
aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
7. PROIECTE DE HOTĂRÂRI privind eliberări/numiri de prefecţi şi/sau subprefecţi 
III. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: Memorandum privind aprobarea Metodologiei şi Ghidului de implementare a 
Planului Anual de Lucru al Guvernului la nivelul administraţiei publice centrale 
IV. NOTE 
1. NOTĂ privind Planul Anual de Lucru al Guvernului – 2019 
V. PUNCTE DE VEDERE 
1. PROIECTE DE PUNCTE DE VEDERE cu privire la 8 iniţiative legislative parlamentare 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Banca Națională iese la atac, după acuzațiile coaliției de guvernare privind rezerva de aur 
Scandalul pornit de la inițiativa legislativă a lui Liviu Dragnea și a lui Șerban Nicolae prin care se solicită aducerea 
în țară a rezervei de aur a României ia tot mai multă amploare. Europarlamentarul ALDE, Norica Nicolai, a acuzat 
BNR de lipsă de transparență pe subiectul rezervei de aur, dar purtătorul de cuvânt al BNR, Dan Suciu, îi transmite 
să citească site-ul oficial al Băncii Naționale pentru că acolo va găsi un capitol separat privind rezerva de aur a 
României. 
”Într-o intervenție recentă, doamna Norica Nicolai, membru al Parlamentului European, a acuzat lipsa de 
transparență a BNR în legătură cu administrarea rezervei internaționale a României, cu deosebire a rezervei de 
aur. Banca Națională a României respinge ferm aceste acuzații ca fiind complet nefondate. 
Rapoartele anuale ale băncii, prezentate public începând cu anul 1991, au prezentat în detaliu, în capitole 
separate, situația rezervelor internaționale ale Românei și, în cadrul acestora, administrarea rezervei de aur. De 
mai multe ori în această perioadă, BNR a prezentat public rapoarte speciale privind rezervele internaționale ale 
României. 
Ultimul Raport anual, aferent anului 2017, depus la Parlamentul României în iunie 2018, are un capitol dedicat - 
Administrarea rezervelor internaționale (pag. 160 - 167). Pe parcursul acestor pagini sunt prezentate operațiunile 
specifice legate de administrarea rezervei (compoziția valutară, tipurile de operațiuni, limitele de expunere etc.) și 
modul de realizare a obiectivelor strategice. În acest raport există și un capitol special despre Evoluția stocului de 
aur în perioada 1990 – 2017 (pag. 167 – 178), care prezintă sintetic toate detaliile legate de evoluția rezervei 
internaționale de aur în această perioadă. 
BNR reamintește că transferul părții din rezerva de aur în contul de aur deținut de BNR la Banca Angliei s-a făcut 
în perioada aprilie 1999 – martie 2002 cu informarea în prealabil a autorităților statului (președinție, guvern, 
parlament). 
În consecință, a acuza lipsa de transparență a Băncii Naționale a României în privința acestui subiect înseamnă pur 
și simplu ignorarea documentelor oficiale puse în fiecare an la dispoziția autorităților statului și publicului larg. 
Ultimul raport anual al BNR se găsește pe site-ul băncii http://www.bnro.ro/Publicatii-periodice-204.aspx, ca de 
altfel toate celelalte rapoarte anuale din ultimii 10 ani. Doamna europarlamentar Norica Nicolai nu trebuie decât 
să le consulte pentru a avea toate răspunsurile la întrebările pe care le-a ridicat public. Așa cum am mai 
menționat cu alte ocazii, tot pe site-ul băncii se găsesc și alte materiale explicative în privința administrării 
rezervei de aur. 
BNR face un apel către toți cei care abordează subiecte legate de rezerva internațională a României să consulte 
documentele oficiale al băncii, pentru a avea la dispoziție informații detaliate în legătură cu această temă. 
Punerea sub semnul întrebării a rezervei de aur sau a rezervei internaționale a României nu este doar un semn de 
ignorare a realității, de sfidare a logicii economice și a practicilor prudențiale internaționale, ci o formă de 
răspândire a unor informații false. BNR este o instituție care face parte din Sistemul European al Băncilor Centrale 
(SEBC) din 2007 și respectă cu strictețe toate procedurile internaționale de verificare și auditare contabilă. În 
consecință, situațiile financiare ale BNR, inclusiv cele privind rezervele de aur, sunt audiate (controlate) de o firmă 
de audit internațional, pe baza standardelor internaționale recunoscute. Pe baza acestor verificări și evaluări, BNR 
își poate îndeplini atribuțiile prevăzute de lege, inclusiv cele de garant al obligațiilor externe ale statului român și 
ale convertibilității leului care fac posibile plățile internaționale publice și private ale României. 
În ultimul Raport anual, aferent anului 2017, aceste auditări se găsesc menționate explicit în Capitolul 16 – 
Situațiile financiare ale BNR la 31 decembrie 2017, cu reflectarea contabilă a operațiunilor de administrare a 
activelor, a valorii totale a rezervei de aur din țară și străinătate. Existența rezervelor internaționale, 
administrarea lor corectă conform standardelor internaționale certificate anual constituie un element central 
pentru credibilitatea BNR și a României pe plan extern.”, arată Dan Suciu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Sindicatele din penitenciare cer DEMITEREA lui Toader după ce acesta şi-a publicat raportul de activitate 
Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor (FSANP) cere demiterea ministrului Justiţiei 
Tudorel Toader după prezentarea raportului de activitate, precizând că dintr-o listă de 136 de pretinse investiţii în 
penitenciare în realitate sunt doar 12.ndicatele din penitenciare cer DEMITEREA lui Toader după p 
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"În mandatul Tudorel Toader la Justiţe cele 22 de lucrări “în execuţie”, dintr-o listă de 136 de pretinse investitii în 
penitenciare, sunt 12 in realitate. Restul sunt declaraţii de bune intenţii. Fondurile alocate îmbunătăţirii condiţiilor 
din penitenciare sunt la un minim istoric, acest lucru fiind recent criticat chiar şi de către fostul ministru al 
Justiţiei, Robert Cazanciuc. Sigur, există un plan pentru crearea a 8.095 de locuri noi de cazare şi de modernizare a 
1.351 de locuri de cazare. Faptic însă nu se întâmplă nimic. Penitenciarele noi de la Unguriu şi Berceni, n-au trecut 
încă de faza de studiu de fezabilitate după 2 ani, iar în ceea ce priveşte finanţarea, la acest moment există doar un 
acord de principiu al Băncii de Dezvoltare a Conisliului Europei. După 2 ani", transmite Federaţia Sindicatelor din 
Administraţia Naţională a Penitenciarelor (FSANP), într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
 Sindicaliştii avertizează că în mandatul Tudorel Toader la justiţie au avut loc 8.632 de incidente negative în 
penitenciare, a crescut numărul cazurilor de agresiune între deţinuţi (2.920) şi la adresa personalului (344), 
autoagresiune (1.776) distrugeri de bunuri (776) şi descoperire de droguri (544). Potrivit acestora, s-au mai 
înregistrat, printre altele, 272 de cazuri de ingerări de obiecte metalice şi substanţe toxice, 280 de accidentări 
dintre cele tipice de penitenciar şi, surprinzător, 288 de accidente de muncă. 
"Între timp, peste 15.000 de deţinuţi au beneficiat de reducerea cu 1/5 a pedepselor, populaţia penitenciarelor s-
a redus temporar cu aproape 7.000 de deţinuţi, ca urmare a legii recursului compensatoriu. Infractorii au fost 
practic trimişi înapoi în comunitate, de unde peste 70% se vor întoarce în următorii ani, după ce vor face noi 
victime şi vor produce alte prejudicii. În mandatul Tudorel Toader, toate concursurile pentru ocuparea posturilor 
vacante de director de penitenciar au fost blocate, deşi au fost anunţate mai multe astfel de proceduri care s-au 
desfăşurat parţial, dar n-au fost finalizate. Între timp, ministrul Toader controlează sistemul penitenciar prin 
împuterniciri chiar şi peste limita legală de 1 an şi aplică o politică de vasalizare şi politizare sub pretextul unor 
modificări legislative care trenează de 2 ani", potrivit sursei citate. 
Sindicaliştii avertizează că deficitul de resurse umane rămâne unul sever, fiind cu aproape 8.000 de angajaţi mai 
puţini faţă de necesar, situaţie care generează în continuare ore suplimentare care nu pot fi recuperate. 
"Încă sunt peste 1 milion de ore suplimentare neplătite personalului din penitenciare, chiar dacă din aprilie 2018 a 
început plata orelor suplimentare curente ca urmare a acţiunilor sindicale. Ministrul Toader se laudă cu Strategia 
de reintegrare socială care a produs întâlniri, diagnoze, baze comune de acte legislative, rapoarte, studii şi 
proceduri. Rezultate zero. Nici măcar un deţinut n-a fost inclus în programe de reintegrare socială finanţate şi 
implementate ca măsură de reducere a ratei recidivei. Secţiunea care se referă la investiţii din Raportul de 
activitate prezentat de către ministrul Toader oferă imaginea dezolantă a unor promisiuni neonorate aflate într-o 
veşnică stare de proiect (pag. 55). Rezultate zero. Nici măcar un loc de cazare în penitenciare nu a fost modernizat 
în mandatul Tudorel Toader şi ca urmare a măsurilor dispuse de către acesta", arată Federaţia Sindicatelor din 
Administraţia Naţională a Penitenciarelor (FSANP). 
Potrivit sindicaliştilor, ministrul Toader se laudă cu o serie de rezultate obţinute în urma protestelor sindicatelor şi 
prin negociere directă cu prim-ministrul de la acea vreme, precizând că majorarea salariilor cu 10%, 
suplimentarea statelor de funcţii cu 1000 de posturi şi plata orelor suplimentare începând cu aprile 2018 sunt 
rezultatul acţiunilor sindicale, iar ministrul nu a susţinut în niciun fel aceste demersuri chiar dacă ulterior a fost 
obligat să le pună în practică. 
"În concluzie, după un astfel de raport de activitate, care echivalează practic cu un autodenunţ pentru 
incompetenţă, ministrul Tudorel Toader trebuie demis de urgenţă", conchide Federaţia Sindicatelor din 
Administraţia Naţională a Penitenciarelor (FSANP). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deputaţii dezbat astăzi moţiunea simplă prin care Opoziţia cere demisia lui Tudorel Toader 
Camera Deputaţilor dezbate, marţi, de la ora 16.00, moţiunea simplă iniţiată de grupurile parlamentare ale PNL şi 
USR împotriva lui Tudorel Toader, iar votul va fi dat miercuri. Opoziţia îi reproşează ministrului Justiţiei 
„campania” împotriva Laurei Codruţa Kovesi. 
„Este ministrul care a făcut un rău enorm României, atât în ceea ce priveşte funcţionarea sistemului judiciar, cât şi 
în ceea ce priveşte imaginea României în străinătate. Tudorel Toader a acţionat ca un luptător împotriva 
intereselor României în plan extern. Din nefericire, această obsesie bolnăvicioasă pe care a împrumutat-o de la 
şeful PSD, Liviu Dragnea, de a carota şi de a asmuţi instituţiile împotriva fostului procuror-şef DNA Laura Codruţa 
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Kovesi, tot acest comportament s-a transformat într-un factor de agresiune vizibilă împotriva României. A făcut 
un rău uriaş României, nu unui om, nu unei instituţii. Prin tot ceea ce a săvârşit Tudorel Toader în ultima perioadă 
practic s-a întors împotriva ţării sale. El trebuie să plătească”, a declarat, săptămâna trecută, liderul grupului 
deputaţilor PNL Raluca Turcan. 
Liberalii invoca şi faptul că Tudorel Toader a împlinit cele mai puţine puncte din promisiunile făcute în programul 
de guvernare. 
„Dincolo de acest aspect care acum a captat toată atenţia opiniei publice, Tudorel Toader este ministrul care a 
făcut cel mai puţin din ceea ce şi-a asumat în programul de guvernare, de la recuperarea restanţelor salariale 
pentru grefieri, de la suplimentarea personalului de probaţiune, până la introducerea brăţărilor electronice, astfel 
încât să nu mai ajungem la eliberarea puşcăriaşilor periculoşi pe străzi, ci aceştia să fie supravegheaţi şi ţinuţi în 
penintenciare. Tot în acest sens, investiţiile în penintenciare sunt practic cea mai mare restanţă al acestui Guvern. 
Se demonstrează că pretextul eliberării infractorilor a fost de fapt cel urmărit, ci nu condiţii mai bune pentru cei 
care săvârşesc pedepse în România”, a adăugat Turcan. 
Liviu Dragnea a declarat, întrebat dacă moţiunea simplă împotriva ministrului Justiţiei Tudorel Toader are 
susţinerea la vot a grupului PSD, că „vedem miercuri”, însă partidul nu va susţine demersul Opoziţiei. 
Întrebat, luni la Parlament, dacă o să aibă emoţii ministrul Justiţiei mâine şi poimâine atunci când va avea loc 
dezbaterea moţiunii, Liviu Dragnea a răspuns: „Nu ştiu. Chiar nu ştiu să vă răspund. Am auzit şi eu. Sincer chiar nu 
ştiu să vă răspund la această întrebare pentru că nu ştiu”. 
Din cauza mai multor demisii din PSD coaliţia PSD-ALDE ar putea pierde majoritatea la Camera Deputaţilor. 
Despre acest subiect Liviu Dragnea spunea, la începutul lunii februarie, că majoritatea parlamentară nu se pierde, 
ea se verifică la vot. 
Totodată, luni, Tudorel Toader a prezentat un raport, după doi ani de activitate la Ministerul Justiţiei, document 
care are 85 de pagini. Acesta a precizat că raportul pe care l-a întocmit în acest sens nu conţine şi proiectele de 
acte normative pe care Ministerul Justiţiei le avizează deoarece aceste demersuri sunt curente şi nu sunt „ataşate 
de ministrul de la un moment dat”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DIICOT continuă protestul. Cere Guvernului să elimine prevederile din OUG 7 privind Secţia de anchetă/ 
Judecătorii din Galaţi suspendă activitatea pe o perioadă mai lungă de timp 
DIICOT a decis să continue protestul prin purtarea unei banderole până pe 22 martie. Direcţia constată că OUG 7 
modificată nu conţine prevederi privind Secţia de anchetare, şi cere Avocatului Poporului să sesizeze CCR şi 
Guvernului să elimine reglementările ce vizează structura. 
Adunarea generală a procurorilor din cadrul Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi 
Terorism a adoptat luni, cu o majoritate de 163 voturi, din totalul de 218 procurori prezenţi, continuarea 
protestului cu modificarea formei de protest, urmând ca în perioada 4-22 martie, procurorii Direcţiei să poarte, în 
semn de protest, în timpul programului de lucru, o banderolă albă. 
Totodată, cu majoritate de 22 de voturi, DIICOT a adopte următorul punct de vedere: „Procurorii din cadrul 
Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism au luat act de declaraţiile publice 
ale preşedintelui şi vice-preşedintelui Consiliului Superior al Magistraturii şi ale ministrului justiţiei, apărute în 
presa zilei de 01.03.2019, în legătură cu discuţiile purtate pe marginea controversatelor modificările aduse legilor 
justiţiei prin Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr.7/2019 şi propunerile de modificare a acesteia. Procurorii 
DIICOT continuă să-şi exprime îngrijorarea faţă de modalitatea în care puterea executivă, în calitate de legiuitor 
delegat, înţelege să adopte modificări prin ordonanţă de urgenţă, a ”legilor justiţiei”, acte normative organice de 
a căror claritate şi predictibilitate depinde însăşi normala funcţionare a sistemului judiciar”. 
În cadrul punctului de vedere transmis presei printr-un comunicat, procurorii DIICOT mai menţionează că aceste 
serii de modificări substanţiale iniţiate în decursul a câtorva luni au fost şi sunt de natură „să afecteze grav” atât 
activitatea Consiliului Superior al Magistraturii, pe cea a Ministerului Public, cât şi buna funcţionare şi stabilitatea 
sistemului de justiţie în ansamblu, cu consecinţe asupra modului de înfăptuire a actului de justiţie. 
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„Procurorii din cadrul Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism reamintesc 
faptul că, la data de 25.02.2019, prin decizia adunării generale, au protestat cu privire la multitudinea de aspecte 
de neconstituţionalitate vădită conţinute în O.U.G. nr.7/2019, constând în: 
- nesocotirea competenţelor date de lege Consiliului Superior al Magistraturii, prin punerea acestuia în 
imposibilitate de a emite avizul prevăzut la art.38 alin.(3) din Legea nr.317/2004. Secţiei pentru Procurori a 
Consiliului nu i s-a adus la cunoştinţă conţinutul actului normativ pentru a putea analiza şi formula un punct de 
vedere care să fie susţinut în Plenul Consiliului Superior al Magistraturii şi care să reflecte opinia magistraţilor 
procurori. Astfel, membrii Secţiei pentru procurori au fost direct împiedicaţi să îşi exercite mandatul constituţional 
reprezentativ. Nesocotirea acestei cerinţe legale goleşte de conţinut dispoziţia legală invocată şi rolul Consiliului 
Superior al Magistraturii, de garant al independenţei justiţiei, astfel cum acesta este prevăzut de art.133 alin.(1) 
din Constituţie, conducând la încălcarea principiului supremaţiei Constituţiei şi a legilor, statuat în art.1 alin.(5) din 
Constituţie şi a principiului colaborării loiale între autorităţile statului, astfel cum acesta este definit în 
jurisprudenţa constantă a Curţii Constituţionale a României; 
- modificarea art.54 alin.(1) din Legea nr.303/2004, prin care se încalcă principiul statuat de chiar art.1 alin.(2) din 
Legea nr.303/2004, conform căruia ”Cariera judecătorului este separată de cariera procurorului, judecătorii 
neputând interfera în cariera procurorilor şi nici procurorii în cea a judecătorilor”. Această modificare contravine 
principiului supremaţiei Constituţiei şi a legilor, statuat în art.1 alin.(5) din Constituţia României, dispoziţiilor 
art.131 alin.(2) din Constituţia României, potrivit căruia „Ministerul Public îşi exercită atribuţiile prin procurori 
constituiţi în parchete, în condiţiile legii”, precum şi prevederilor art.147 alin.(4) din Constituţia României, care 
consacră forţa obligatorie a deciziilor CCR. Ori, în condiţiile în care principiul separării carierelor a fost validat sub 
aspectul constituţionalităţii prin Decizia CCR nr.45/2018, legiferarea într-un sens contrar excedează marjei de 
apreciere a legiuitorului, întrucât obligaţia acestuia este de a legifera într-o maniera clară, coerentă, predictibilă şi 
în acord cu Constituţia şi cu jurisprudenţa instanţei de contencios constituţional; 
- modificarea dispoziţiilor prevăzute de 57 din Legea nr.303/2004, prin se introducea, după alineatul (7)un nou 
alineat, alineatul (71), prin care procurorii nu pot fi delegaţi în funcţiile de conducere din cadrul parchetelor 
pentru care numirea se face de Preşedintele României (funcţiile prevăzute la art.54 din aceeaşi lege). Opinăm că 
prin acesta se va afecta în mod grav activitatea parchetelor, având în vedere că vacantarea funcţiilor de 
conducere poate interveni intempestiv şi nu doar prin ajungerea la termen a mandatului. Ori, legiuitorul instituie 
o interdicţie expresă cu referire la delegarea în aceste funcţii, fără a decela între motivele vacantării şi fără a 
prevedea soluţii pentru situaţii excepţionale, precum decesul, demisia, revocarea ori situaţia în care nu este 
declarat admis niciunul dintre candidaţi ori pentru funcţia în cauză nu au fost depuse candidaturi. Această formă 
contravine art.7 din CEDO şi art.1 alin.(5) din Constituţia României, care stabilesc în sarcina legiuitorului obligaţia 
de a legifera în mod clar, coerent şi predictibil, de o manieră care să reglementeze corect relaţiile sociale ce 
formează obiectul legiferării, nu să perturbe activitatea autorităţii în domeniul căreia se legiferează; 
- modificarea art.65 alin.(1) litera (i) din Legea nr. 303/2004, prin care neîndeplinirea condiţiilor prevăzute la art. 
14 alin. (2) lit. a) şi e) ori a condiţiei privind buna reputaţie conduce la eliberarea din funcţie, apreciam că în lipsa 
unei definiţii ori a înţelesului legal al sintagmei ”bună-reputaţie” se creează premisele unor aprecieri arbitrare, 
fapt ce contravine principiilor referitoare la claritatea şi previzibilitatea legii, prin utilizarea unor concepte 
nedefinite ori pentru care nu sunt indicate criterii predictibile pentru subiecţii cărora li se adresează textul legal. 
Această normă este de natură a aduce atingere independenţei justiţiei şi de a crea o presiune gravă asupra 
magistraţilor. Se încalcă astfel dispoziţiile art.1 alin.(5) din Constituţia României şi ale art.7 din CEDO. 
- abrogarea alineatelor (6)-(7) ale art.120 din Legea nr.304/2004”, se mai arată în comunicatul transmis. 
Totodată, în urma consultării propunerilor de modificare ale OUG 7, transmise Consiliului Superior al Magistraturii 
şi aduse la cunoştinţa publicului pe 1 martie, procurorii DIICOT constată că proiectul nu conţine modificări cu 
privire la noul alin.(6) introdus la art.881 ori cu privire la art. 888 alin.1 lit. (d) din Legea nr.304/2004. 
„Reamintim, în acest context, că procurorii direcţiei, în referire la dispoziţiile care vizează Secţia pentru 
Investigarea Infracţiunilor din Justiţie (S.I.I.J), s-au pronunţat în mod constant împotriva constituirii şi 
operaţionalizării acesteia, considerând că acest demers denotă o abordare punitivă faţă de întreg sistemul 
judiciar, motivele de îngrijorare invocate regăsindu-se de altfel şi în Raportul Comisiei de la Veneţia, GRECO şi în 
ultimul Raport MCV. În forma actuală, prin modul de organizare şi funcţionare a S.I.I.J. s-a creat de facto o 
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categorie de cetăţeni care beneficiază de imunitate de jurisdicţie penală totală, respectiv procurorii din cadrul 
S.I.I.J., ceea ce contravine art.16 alin.(1) şi (2) din Constituţia României: „Cetăţenii beneficiază de drepturile şi 
libertăţile consacrate prin Constituţie şi prin alte legi şi au obligaţiile prevăzute de acestea”, respectiv „Nimeni nu 
este mai presus de lege”, mai arată DIICOT. 
În sursa citată se mai arată că modul de reglementare şi funcţionare a Secţiei de anchetare a magistraţilor, 
raportat la noul alineat (6) introdus la art.881 din Legea nr.304/2004, care defineşte noţiunea de procuror ierarhic 
superior în contextul particular al S.I.I.J, instituie „în mod nelegal o excepţie de la principiul constituţional al 
controlului ierarhic, eludând dispoziţiile art.132 alin.(1) din Constituţie, potrivit căruia: ”Procurorii îşi desfăşoară 
activitatea potrivit principiului legalităţii, imparţialităţii şi al controlului ierarhic, sub autoritatea ministrului 
justiţiei”. 
„Scoaterea controlului activităţii S.I.I.J. în afara controlului ierarhic de legalitate şi de temeinicie, exercitat de 
procurorul general al P.I.C.C.J, reprezintă o încălcare clară a dispoziţiilor art.1 alin.(5), art.132 alin.(1) din 
Constituţia României. Practic, orice sistem de ”check and balance” este anulat”, mai arată DIICOT. 
În acest context, DIICOT cere Guvernului ca, în calitatea sa de legiuitor delegat, „să pună dispoziţiile criticate în 
acord cu Constituţia României şi cu tratatele internaţionale la care România este parte şi să renunţe la 
reglementările care vizează S.I.I.J., structură artificială, scoasă în afara regulilor de funcţionare ale Ministerului 
Public şi care nu oferă garanţii de imparţialitate şi de respectare a normelor privind incompatibilităţile şi 
conflictele de interese şi, de asemenea, să reconsidere asupra modificărilor aduse prin O.U.G. nr.7/2019 
dispoziţiilor art.52 alin.(3) din Legea nr.303/2004”. 
„Având în vedere dispoziţiile art.11 alin.(1) lit.(a) din Legea 47/1992 privind organizarea şi funcţionarea Curţii 
Constituţionale, solicitam Avocatului Poporului să îşi exercite atribuţiile în sensul sesizării Curţii Constituţionale a 
României pentru efectuarea controlului de constituţionalitate asupra O.U.G. nr.7/2019, raportat la dispoziţiile 
criticate”, mai spune sursa citată. 
Judecătorii gălăţeni au decis suspendarea activităţii timp de două săptămâni 
Judecătorii gălăţeni se alătură protestelor din justiţie şi anunţă că îşi suspendă activitatea în următoarele două 
săptămâni. Protestul va fi organizat zilnic, timp de două ore, perioadă în care nu vor fi rezolvate decât cauzele 
urgente în materie penală. 
Judecătorii gălăţeni se alătură protestelor din ţară şi solicită abrogarea Ordonanţei de Urgenţă 7. 
Decizia a fost luată cu unanimitate de voturi în Adunarea Generală a Judecătorilor. În perioada în care 
protestează, nu sunt preluate decât cauzele urgente. 
„Adunarea Generală a Judecătorilor din cadrul Judecătoriei Galaţi a decis cu unanimitate de voturi, ca formă de 
protest faţă de adoptarea OUG 7/2019, suspendarea activităţii instanţei în perioada 4 - 17 martie, în intervalul 
orar 12.00-14.00, cu excepţia cauzelor urgente în materie penală şi a programului cu publicul la compartimentele 
instanţei”, a anunţat Biroul de Informare şi Relaţii Publice al Judecătoriei Galaţi. 
Şi procurorii gălăţeni sunt nemulţumiţi de modificările legislative făcute de Guvern, ei anunţând deja că, începând 
de luni până pe 17 martie, procurorii de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Galaţi îşi suspendă activitatea cu 
publicul. Pentru a nu bloca întreaga activitate a instituţiei, procurorii comunica prin e-mail, fax şi poştă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cătălin Rădulescu cere miting de susţinere pentru Secţia de investigare a magistraţilor 
Deputatul PSD Cătălin Rădulescu a declarat, luni, la Parlament, că a cerut în şedinţa parlamentarilor social-
democraţi sprijinirea organizării unui miting de susţinere pentru existenţa Secţiei de investigare a procurorilor. 
"Eu am cerut să susţinem organizarea unui miting de susţinere pentru existenţa acestei secţiei de investigare a 
procurorilor. Eu cred că dacă noi vom cere să vină şi cealaltă parte din populaţie care susţine existenţa acestei 
secţii şi să arătăm aceştti procurori ?i judecători care au făcut abuzuri să răspundă, eu cred că vor veni foarte 
mulţi români”, a declarat, luni, la Parlament, deputatul PSD Cătălin Rădulescu. 
Social-democratul îşi motivează ideea spunând că orice om poate să participe la un miting sau să ceară un miting 
de susţinere pe anumite probleme. 
„Orice om poate să participe la un miting sau să ceară un miting de susţinere pe anumite probleme. Eu cred că şi 
restul oamenilor peste aceşti 10.000 de oameni care sunt tot timpul prezenţi, o mie, două mii, cinci haştagişti, 30 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
de comunişti or fi şi vreo câteva milioane de oameni care nu se duc la aceste mitinguri şi care, cred eu, că 
neducându-se la aceste mitinguri susţin alte idei şi o altă opţiune. Eu cred deranjul foarte mare este că există 
această Secţie de investigare a abuzurilor magistraţilor (...) şi pe mulţi care au făcut abuzuri îi deranjează că s-ar 
putea, la rândul lor, pentru dosarele pe care le-au făcut fără probe, cu martori mincinoşi, cu denunţător, cu multe 
alte lucruri, cu bileţele de condamnări s-ar putea să ajungă să dea cu subsemnatul şi material şi penal să îşi piardă 
şi acest statut de magistrat pe care îl are în anumite condiţii pe care nu-l respectă”, a mai spus Rădulescu. 
Deputatul PSD susţine că cei acre doresc dispariţia secţiei sunt cei care au făcut abuzuri. 
„Mi-a venit aceatsă idee, discutând ieri şi alaltăieri cu foarte mulţi magistraţi, dar şi procurori şi judecători că ar 
trebui ca şi altă altă lume, cealaltă parte din lumea asta României, să susţină această secţie de investigare a 
acestor abuzuri pentru că cine doreşte că această secţie să dispară sunt întocmai cei care au făcut abuzuri şi 
atunci hai să susţinem şi noi ceilalţi, eu cer acest lucru. Şi eu cred că restul populaţiei vor să existe această secţie 
tocmai ca să arate lumii şi poporul român pe cei care au făcut aceste abuzuri. Şi ei să păţească ce au păţit şi alţii 
care au fost abuzaţi”, a conchis deputatul social-democrat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Executivul ar putea adopta astăzi hotărârea înfiinţării Fondului Suveran 
Guvernul va avea şedinţă marţi. În acest context, Liviu Dragnea a anunţat că Executivul ar putea adopta 
săptămâna aceasta un proiect de hotărâre pentru înfiinţarea Fondului Suveran de Investiţii. Pe ordinea de zi a 
reuniunii nu figurează un astfel de act normativ. 
„Da, săptămâna asta sau cea viitoare. Ne-au prezentat o formă în coaliţie. Cu cât mai repede cu atât mai bine”, a 
afirmat Liviu Dragnea, luni, la Parlament, întrebat despre subiect. 
Loteria Română şi Imprimeria sunt primele două companii pe care statul propune să fie incluse în Fondul Suveran 
de Investiţii şi Dezvoltare (FSID), reiese dintr-un proiect de act normativ pus, vineri, în transparenţă decizională pe 
site-ul Ministerul Finanţelor Publice (MFP). 
Pe ordinea de zi a şedinţei de marţi apar mai multe acte normative, printre care şi un proiect de hotărâre privind 
acordarea unor ajutoare de urgenţă pentru 550 de familii şi persoane singure din 37 de judeţe. Suma totală 
dispusă de Executiv este în valoare de 2.029.800 lei. 
„Prin proiectul alăturat de hotărâre a Guvernului se propune acordarea de ajutoare de urgenţă în sumă totală de 
2.029.800 lei pentru sprijinirea unui număr total de 550 familii şi persoane singure care se află în situaţii de 
necesitate ori deosebite cauzate de incendii, inundaţii, alunecări de teren, probleme grave de sănătate ori alte 
cauze care pot conduce la riscul de excluziune socială, în vederea ameliorării situaţiei socio-materiale, de locuit şi 
de sănătate ale acestora, cu domiciliul/reşedinţa în judeţele: 37 de judeţe”, potrivit proiectului de hotărâre 
privind acordarea unor ajutoare de urgenţă, înscris pe ordinea de zi în şedinţa Executivului de marţi. 
Un alt proiect de hotărâre prevede eliberarea/numirea de prefecţi şi/sau subprefecţi. 
Alte proiecte de hotărâre înscrise pe ordinea de zi: 
„-Proiect de hotărâre privind recunoaşterea Fundaţiei Româno-Germane de Pregătire şi Perfecţionare 
Profesională Vladimirescu-Arad ca fiind de utilitate publică 
-Proiect de hotărâre pentru aprobarea criteriilor şi modalităţilor de stabilire şi ajustare a preţurilor reglementate 
aferente serviciilor de calificare, depozitare şi procesare a octoxidului de uraniu, precum şi a preţului pulberii de 
dioxid de uraniu furnizate de către Compania Naţională a Uraniului-S.A pe teritoriul României 
- Proiect de hotărâre privind înscrierea unui imobil în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al 
statului şi darea acestuia în administrarea Tribunalului Buzău 
-Proiect de hotărâre privind revocarea dreptului de folosinţă gratuită al Fundaţiei ''Mareşal Alexandru Averescu'' 
asupra unui imobil aflat în domeniul public al statului şi administrarea Ministerului Apărării Naţionale, situat în 
municipiul Buzău, judeţul Buzău, şi modificarea anexei nr.4 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru 
aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
-Proiect de hotărâre privind trecerea unei construcţii, aflate în administrarea Ministerului Afacerilor Interne - 
U.M. 0460 Râmnicu Vâlcea, din domeniul public al statului în domeniul privat al acestuia, în vederea scoaterii din 
funcţiune, casării şi valorificării, precum şi actualizarea anexei nr. 1 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru 
aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului”. 
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Executivul va dezbate marţi şi proiectul de OUG pentru completarea Legii nr. 176/2018 privind internshipul, care 
prevede implementarea ca instituţie organizatoare a Secretariatului General al Guvernului pentru Programul 
Oficial de Internship al Executivului. 
„La articolul 2, după litera c), se introduce o nouă literă, lit. c1 ), cu următorul cuprins: ”c1 ) instituţie-
organizatoare – Secretariatul General al Guvernului, care organizează Programul Oficial de Internship al 
Guvernului României pentru ministerele şi instituţiile publice ale administraţiei publice centrale.” 2. După 
Capitolul V – Contractul de internship, se introduce un nou capitol, Capitolul V1 – Organizarea Programului Oficial 
de Internship al Guvernului României, cu următorul cuprins: "CAPITOLUL V 1 Organizarea Programului Oficial de 
Internship al Guvernului României ART. 231 (1) Programul Oficial de Internship al Guvernului României este 
organizat de Secretariatul General al Guvernului în calitate de instituţie-organizatoare pentru ministerele şi 
instituţiile publice ale administraţiei publice centrale, care au calitatea de organizaţie-gazdă; pentru internii care 
prestează activitatea în cadrul structurilor aparatului de lucru al Guvernului, Secretariatul General al Guvernului 
are şi calitatea de organizaţie-gazdă. (2) Finanţarea Programului Oficial de Internship al Guvernului României, 
inclusiv indemnizaţia cuvenită internului, se asigură din bugetul Secretariatului General al Guvernului aprobat 
anual cu această destinaţie. ART. 232 (1) Secretariatul General al Guvernului, în calitate de instituţie-
organizatoare, poate încheia în mod simultan contracte de internship pentru un număr de interni care nu poate fi 
mai mare de 50% din numărul total al salariaţilor aparatului de lucru al Guvernului”, potrivit Ordonanţei de 
urgenţă. 
Guvernul ar putea aproba, marţi, şi un memorandum privind aprobarea Metodologiei şi Ghidului de 
implementare a Planului Anual de Lucru al Guvernului la nivelul administraţiei publice centrale. 
De asemenea, Executivul va adopta o notă privind Planul Anual de Lucru al Guvernului – 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legea lobby-ului, proiectul lui Tăriceanu şi ALDE, a fost retrimisă la Comisia juridică a Senatului. Cine a făcut 
cererea 
Senatul a retrimis, luni, proiectul Legii lobby-ului iniţiat de Călin Popescu Tăriceanu şi ALDE la Comisia juridică, la 
cererea senatorului senatorului ALDE Ionuţ Sibinescu, motivând necesitatea modificării articolului care 
reglementează semnificaţia termenilor folosiţi în iniţiativă. 
"Solicit retrimiterea la comisie pentru doar o zi, termenul de adoptare tacită fiind pe 6 martie, de aceea vă solicit 
acest termen foarte scurt, motivul fiind anumite modificări pe care aş dori să le fac în calitate de iniţiator la 
articolul 3", a declarat senatorul ALDE Ionuţ Sibinescu. 
Articolul 3 al proiectului reglementează semnificaţia termenilor şi a expresiilor folosite în lege, precum activitatea 
de lobby, contract de lobby, societate de lobby, lobbyist, lobbyist intern, asociţaie de interese, reprezentant al 
grupurilor de interese şi reprezentanţi publici. 
Termenul de adoptare tacită pentru proiect se împlineşte pe 6 martie, Senatul fiind primul for sesizat, iar 
decizională este Camera Deputaţilor. 
„Prezenta lege reglementează obligaţiile de conduită şi de înregistrare în asociere cu activităţile prin intermediul 
cărora se urmăreşte influenţarea directă a activităţii de legiferare şi a proceselor decizionale la nivelul 
administraţiei publice centrale şi locale. Prezenta lege nu se aplică partidelor politice, cultelor recunoscute potrivit 
legii, structurilor asociative ale autorităţilor administraţiei publice locale, instituţiilor publice din domeniul 
asigurărilor sociale, precum şi grupurilor de interese care nu încadrează personal în calitate de reprezentanţi ai 
intereselor”, prevede proiectul legislativ iniţiat de ALDE. 
Activitatea de lobby reprezintă, potrivit iniţiativei legislative, „orice contact organizat și structurat cu 
reprezentanți publici pentru exercitarea unei influențe în interesul unui client” în sensul influențării activităţ̦ii de 
legiferare și a deciziilor administrației publice. Lobbyist-ul este definit ca fiind „o persoană care exercită o 
activitate de lobby în calitate de angajat sau prestator în cadrul unei societăţi de lobby sau în cadrul unei societăţi 
care include lobby-ul în obiectul său de activitate”. 
Potrivit proiectului de lege a lobby-ului, reprezentanţii publici (demnitarii numiți sau aleși, funcționarii publici și 
personalul contractual) nu pot desfăşura activitatea de lobbyist. De asemenea, conflictele de interese și 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
incompatibilitățile pentru persoanele care fac obiectul Legii nr.161/2003 în relația cu societăţile comerciale „se 
aplică întocmai şi în relaţia cu societăţile de lobby şi cu societăţile care angajează lobby-işti interni”. 
„Este nulă orice clauză dintr-un contract de lobby prin care se prevede onorariu de succes în măsura în care 
activitatea de lobby urmăreşte încheierea contractelor cu statul sau cu o unitate administrativ-teritorială”, mai 
arată în proiectul legislativ. 
Încălcarea acestei prevederi de către un client al unei activităţi de lobby, respectiv de către o societate de lobby 
sau de o societate care angajează lobişti interni, constituie contravenţie şi se sancţionează cu amendă de până la 
50.000 lei. În cazul săvărâşirii repetate a faptei, amenda este de 100.000 lei. Constatarea şi sancţionarea 
contravenţiei în acest caz se efectuează de către personalul de specialitate din cadrul Ministerului Finanţelor 
Publice. 
Iniţiativa legislativă prevede că lobbyist-ul trebuie să-şi prezinte misiunea la primul contact cu un reprezentant 
public. 
„O persoană care desfăşoară o activitate de lobby şi de reprezentare a intereselor trebuie să prezinte misiunea sa, 
la primul contact cu un reprezentant public, precum şi identitatea şi preocupările specifice ale beneficiarului sau 
clientului său, respectiv ale asociaţiei de interese; să nu dobândească informaţii într-o modalitate sau formă 
ilegală; să comunice informaţiile deţinute pentru exercitarea activităţii sale cu respectarea adevărului; să se 
informeze cu privire la restricţiile de activitate şi la normele de incompatibilitate adoptate pentru reprezentanţii 
publici şi să respecte restricţiile respective; să nu exercite nicio formă de presiune ilegală sau inadecvată asupra 
reprezentanţilor publici; aceasta nu exclude efectuarea acţiunilor legale în sensul prevederilor legii civile, pentru a 
asigura efectele necesare unei intervenţii”, mai stipulează proiectul de lege. 
De asemenea, iniţiativa prevede înfiinţarea Registrului de lobby şi de reprezentare a intereselor, administrat de 
Oficiul Registrului Comerţului de pe lângă Tribunalul Bucureşti. Organizarea și funcționarea Registrului de lobby și 
de reprezentare a intereselor se aprobă prin Hotărâre a Guvernului, inițiată de Ministerul Justiției. Societățile de 
lobby și societățile care angajează lobbyiști, precum şi lobbyiștii și lobbyiștii interni, pot exercita activități de lobby 
numai de la data înregistrării în Registrul de lobby. 
Propunerea legislativă privind transparenţa în domeniul lobby-ului şi al reprezentării intereselor a fost înregistrată 
în Senat, pe 25 septembrie 2018, şi a primit raport de admitere, fără amendamente, de la Comisia juridică pe 28 
februarie a.c. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a adoptat proiectul legislativ care modifică Legea ANI şi Legea privind răspunderea civilă 
Senatul a adoptat, luni, în urma deciziei CCR, un proiect legislativ prin care răspunderea civilă pentru faptele care 
determină existenţa conflictului de interese ale persoanelor aflate în exercitarea demnităţilor publice este 
înlăturată dacă s-a depăşit termentul de prescripţie de trei ani. 
Proiectul de lege iniţiat de deputatul Cătălin Rădulescu care modifică Legea privind integritatea în exercitarea 
funcţiilor şi demnităţilor publice, precum şi pentru modificarea Leguu privind înfiinţarea şi organizarea ANI, a fost 
adoptată de senatori în forma adoptată de Camera Deputaţilor, cu 82 voturi „pentru” şi 25 de abţineri. 
Propunerea legislativă a fost reîntoarsă în Parlament, după ce preşedintele României, Klaus Iohannis, a sesizat, pe 
6 august 2018 CCR privind existenţa unor prevederi neconstituţionale. CCR a admis sesizarea preşedintelui. 
Astfel, Camera Deputaţilor a adoptat, pe 19 decembrie, proiectul de lege astfel: 
„După art. 4 se introduce un nou art 5- Răspunderea civilă sau administrativă, disciplinară, pentru faptele care 
determină existenţa conflictului de interese sau a stării de incompatibilitate ale persoanelor aflate în exercitarea 
demnităţilor publice sau funcţiilor publice este înlăturată, nemaiputând fi angajată, în condiţiile depăşirii 
termenului general de prescipţie de trei ani de la data săvârşirii lor, în conformitate cu art 2.517 din Legea nr 
287/2009 privind Codul civil republicată, cu modificările ulterioare-”, potrivit proiectului de lege adoptat de cele 
două Camere ale Parlamentului. 
Textul iniţial, sesizat la Curtea Constituţională de Klaus Iohannis prevedea că „faptele săvârşite de persoanele 
aflate în exercitarea demnităţilor publice sau funcţiilor publice ce determină existenţa conflictului de interese sau 
a stării de incompatibilitate se prescriu în termen de 3 ani de la data săvârşirii lor”. 
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Propunerea legislativă pentru modificarea Legii nr.176/2010 privind integritatea în exercitarea funcţiilor şi 
demnităţilor publice, pentru modificarea şi completarea Legii nr.144/2007 privind înfiinţarea, organizarea şi 
funcţionarea Agenţiei Naţionale de Integritate, precum şi pentru modificarea şi completarea altor acte normative 
a fost adoptată de Senat, în calitate de for decizional, astfel că proiectul de lege se va duce la preşedintele 
României pentru promulgare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiectul privind conservarea Rezervaţiei Biosferei Delta Dunării, adoptat de Senat 
Senatul a adoptat, luni, un proiect de lege care prevede mai multe reglementări cu scopul conservarii habitatului 
natural al Deltei Dunării şi implicit a resurselor. Iniţiativa mai stabileşte modul în care resursele regenerabile pot fi 
scose la licitaţie şi cine poate participa. 
Proiectul legislativ a fost adoptat de Senat cu 105 voturi „pentru”. 
"Propunerea legislativă are ca obiect de reglementare modificarea şi completarea Legii nr.82/1993 privind 
constituirea Rezervaţiei Biosferei <Delta Dunării>, în sensul instituirii unor reglementări în scopul conservării 
habitatului <Deltei Dunării>, a modului de gestionare a resurselor regenerabile din rezervaţie, precum şi a 
nivelului de trai al locuitorilor din această zonă", conform raportului adoptat de Senat. 
De asemenea, proiectul prevede "introducerea a două noi zone, zona de cruţare piscicolă necesară pentru 
protecţia resursei piscicole şi zona marină care precizează diferenţa dintre plajele sălbatice şi plajele 
neamenajate, ceea ce va duce la o mai bună conservare a rezurselor şi la un management mai performant al celor 
două zone noi", iar prin intermediul acestuia,"se stabileşte în mod clar modul în care resursele regenerabile 
terestre şi acvatice se pot scoate la licitaţie, precum şi faptul că persoanele juridice sau fizice autorizate care au 
sediul stabil sau domiciliul în Rezervaţie sau în localităţile limitrofe au dreptul de a participa la licitaţie". 
Potrivit expunerii de motive, "se impulsionează Consiliul Consultativ de administrare, astfel încât acesta să fie 
funcţional, stabilindu-se prin lege ca acesta să fie convocat cel puţin de două ori pe an sau prin solicitarea a cel 
puţin 30% din membrii". 
O altă prevedere a proiectului propune cedarea dreptului de administrare către consiliile locale. 
"Cedarea dreptului de administrare de către Consiliul Judeţean Tulcea pentru suprafeţe de aproximativ 4.000 de 
ha teren agricol către consilii locale, pentru a fi folosite ca ferme de subzistenţă pentru locuitorii din Deltă sau 
pentru producţia de furaje pentru crescătorii de animale înregistraţi pe raza localităţilor respective", conform 
expunerii de motive. 
Potrivit sursei citate, "o altă modificare se referă la condiţiile de acces al turiştilor în vecinătatea zonele strict 
protejate, astfel încât accesul să se poată realiza doar cu ghid autorizat de Rezervaţie sau cu personal angajat al 
A.R.B.D.D.", "se actualizează cuantumul care nu au mai fost modificate din 2011", "şi se simplifică procedura de 
constatare". 
Senat a votat în calitate de prim for sesizat, decizională fiind Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 O bancă din România a propus sindicatului să concedieze aproape 30% din angajaţi 
First Bank (fosta Piraeus Bank), locul 13 în topul bancar local, a propus sindicatului propriu închiderea sau 
comasarea a 40 de sucursale şi concedierea a 379 de angajaţi. O decizie finală va fi luată după finalizarea 
negocierilor dintre cele două părţi. 
„La acest moment, am comunicat Sindicatului şi echipei interne estimările noastre referitoare la reorganizarea 
reţelei de sucursale şi a numărului potenţial de angajaţi afectaţi. Plănuim să închidem şi/sau comasăm un număr 
de 40 de sucursale. Estimăm că vor fi afectaţi 379 de angajaţi. Dorim să subliniem faptul că aceste cifre reprezintă 
estimări, iar la sfârşitul perioadei legale de negocieri, vom anunţa decizia finală şi noua configuraţie a reţelei de 
sucursale”, au precizat, luni, reprezentanţii First Bank, pentru MEDIAFAX. 
Redenumită de la 1 octombrie 2018, după preluarea de către fondul de investiţii JC Flowers, First Bank operează, 
în prezent, prin 100 de unităţi bancare şi 1.300 de specialişti, astfel că reducerea de sucursale poate ajunge până 
la 40% din numărul actual, iar 29% din angajaţi pot fi concediaţi. 
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Consiliul de Administraţie al First Bank a aprobat direcţiile strategice ale băncii pentru acest an, potrivit unui 
comunicat de presă transmis luni, iar obiectivul îl reprezintă accelerarea procesului de digitalizare şi regândirea 
proceselor interne pentru a sprijini integrarea noilor tehnologii. Astfel, banca vizează creşterea cotei de piaţă, atât 
organic, prin lansarea de produse optimizate, cât şi prin posibile achiziţii. 
„Pentru a răspunde noilor preferinţe şi exigenţe ale clienţilor, banca va investi 7,5 milioane de euro în tehnologie 
şi îşi va consolida capacitatea internă de a genera procese mai eficiente, rapide şi mai fluente. Investiţiile în 
digitalizare, 7,5 milioane de euro, au ca obiectiv, printre altele, optimizarea proceselor existente şi reconfigurarea 
sistemelor de analiză şi raportare. Toate aceste optimizări vor duce la diminuarea timpului de procesare a 
solicitărilor cu aproximativ 50% şi vor reduce timpul de răspuns al băncii către clienţii săi”, au menţionat 
reprezentanţii First Bank. 
Soluţiile de digitalizare vor fi testate, analizate şi implementate treptat în următoarele 20 de luni. 
„O aplicaţie de mobile banking este acum mai apreciată decât proximitatea unui bancomat sau a unei unităţi 
bancare. Anul trecut, în Europa Occidentală, aproximativ 20% din clienţi au vizitat mai puţin de o dată pe an o 
unitate bancară, şi numărul lor este în creştere. (...) Am observat că nevoia clienţilor noştri de interacţiune umană 
rămâne actuală în situaţii care implică soluţii bancare personalizate”, a declarat Dominic Bruynseels, preşedinte 
executiv al First Bank. 
Astfel, banca va crea în lunile următoare o echipă mobilă de vânzări formată din aproximativ 150 de persoane. 
„Ajustarea proceselor va implica modificări aduse fluxurilor de lucru, reconfigurarea structurală a organizaţiei 
pentru a evita activităţile redundante şi o revizuire a structurii reţelei teritoriale de unităţi. În funcţie de 
profitabilitatea şi potenţialul de dezvoltare comercială a zonelor geografice în care se află, o parte dintre unităţi 
vor fi comasate, iar altele vor fi închise, simultan cu reducerea corespunzătoare a numărului de angajaţi, atât la 
nivelul reţelei, cât şi la nivelul sediului central”, au explicat reprezentanţii First Bank, în documentul de presă citat. 
În următoarele şaae luni, toate aceste procese vor avea loc în paralel. 
„Estimăm că transformările vor deveni vizibile în trimestrul 3 al anului 2019. Primele noi soluţii bazate pe 
digitalizare şi tehnologie vor fi lansate în cursul trimestrelor 3 şi 4 ale anului 2019, iar procesul complet de 
digitalizare va fi finalizat în cursul anului 2020. (...) La nivel global peste 70% dintre bănci consideră că prioritară 
este dezvoltarea capacităţii de a creea soluţii bancare noi pentru clienţi. Această tendinţă defineşte sectorul 
bancar, care trebuie să integreze rapid noi servicii pentru a răspunde provocărilor propuse de companiile de tip 
Fintech care oferă, parţial, servicii bancare”, au mai precizat reprezentanţii First Bank, în comunicatul de presă 
citat. 
Pe 28 iunie 2018, Piraeus Bank din Grecia a semnat vânzarea Piraeus Bank România către fondul american de 
investiţii J.C. Flowers & Co, prin intermediul JCF IV Tiger Holdings S.àr.l., care, pe 24 iulie 2018, a numit o nouă 
echipa de management. Pe 12 septembrie 2018, CA al băncii a luat decizia schimbării denumirii băncii şi a 
brandului comercial Piraeus Bank România în „First Bank”. 
La finele 2017, Piraeus era pe locul 13 în topul băncilor în funcţie de active, cu active în valoare de aproximativ 
6,447 miliarde de lei, reprezentând o cotă de piaţă de 1,51%, în scădere de la 1,67%, în anul anterior. Aceasta 
poate să fi urcat anul trecut o poziţie ca urmare a finalizării tranzacţiei dintre Banca Transilvania (BT) şi Bancpost, 
care au ocupat locul 2, respectiv 9 în 2017, şi tranzacţie care a făcut din BT cea mai mare bancă din România, cu 
active de 74,11 miliarde de lei, respectiv o cotă de piaţă de 16,42%. 
J.C. Flowers & Co. este unul dintre cele mai mari fonduri de private equity, dedicat investiţiilor globale în industria 
serviciilor financiare - gestionează active de aproximativ 6 miliarde de dolari şi are birouri în New York şi Londra. 
Fondat în 1998, J.C. Flowers & Co. a investit peste 15 miliarde de dolari în 53 de companii de portofoliu din 18 ţări, 
într-o varietate de subsectoare ale industriei financiare, ce includ domeniul bancar, asigurări, reasigurări, servicii 
financiare specializate şi servicii de management al activelor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Lia Olguţa Vasilescu a fost aleasă secretar al Camerei Deputaţilor. Va fi consilier al premierului și purtător de 
cuvânt al PSD 
A pierdut postul de ministru, dar a câștigat în câteva zile 3 funcții: în Guvern, în partid și în Parlament. Olguța 
Vasilescu este în acest moment consilier al premierului, secretar al Camerei Deputaților și purtător de cuvânt al 
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PSD. Fostul ministru al Muncii spune că vrea să muncească și mai mult pentru partid, iar Liviu Dragnea o asigură 
de susținerea sa. 
Olguța Vasilescu spune că postul de consilier onorific al premierului în domeniul transporturilor a fost alegerea sa. 
Viorica Dăncilă i-a spus că vrea să lucreze în continuare împreună și aceasta era singura formulă în care nu și-ar fi 
pierdut mandatul de deputat. 
Olguța Vasilescu va face parte în același timp și din conducerea Camerei și va fi purtătorul de cuvânt al PSD. 
Președintele PSD nu are dubii că Olguța Vasilescu va face față cu brio tuturor funcțiilor. O recomandă, în opinia sa, 
activitatea de la Primăria Craiovei și de la Ministerul Muncii. 
La ultima remaniere guvernamentală, Olguța Vasilescu a renunțat la Ministerul Muncii și a fost propusă de PSD la 
Dezvoltare și, ulterior, la Transporturi. 
Președintele Klaus Iohannis a respins numirea sa la ambele ministere, pe motiv că nu are pregătirea necesară. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 PROTEST INEDIT: Un om de afaceri din Suceava a construit primul şi singurul METRU de autostradă din 
Moldova 
Omul de afaceri Ştefan Mandachi, din Suceava, a construit primul şi singurul metru de autostradă din Moldova şi îi 
provoacă pe români să se alăture protestului lui: să oprească activitatea în 15 martie, la ora 15, timp de 15 
minute. Mandachi îi provoacă pe Ion Ţiriac, Gigi Becali şi Viorel Cataramă. 
Omul de afaceri Ştefan Mandachi anunţă, într-un videoclip postat pe youtube, că a făcut un calcul şi, până acum, a 
pierdut un an şi jumătate din viaţă la volan, parcurgând mai mult de 500.000 de kilometri în 15 ani de când are 
permis de conducere. 
Mandachi vorbeşte, în videoclip, despre bucuria care l-a cuprins când a auzit că se va construi Autostrada Unirii şi 
despre dezamăgirea de a parcurge 1000 de kilometri în 16 ore, pe drumul unde a sperat să găsească oameni care 
lucrează la autostradă. 
„Din 1 decembrie 2018, trăiesc o stare de bucurie deplină. Atunci au vuit televiziunile că în sfârşit se construieşte 
autostrada Unirii, spre Moldova. Chiar a doua zi am vrut să fug, să îmbărbătez muncitorii de la autostradă, dar, 
hai, totuşi să nu exagerăm că, de, au fost Revelionul, Boboteaza, Mica Unire. Nu suntem în China, să facem 1000 
de km într-o lună, dar de data asta, chiar plec spre Bucureşti să felicit oamenii de pe marele şantier. Sigur voi 
vedea mii de oameni muncind cu drag şi spor! Sute de macarale, buldozere, excavatoare, camioane. Atâta-s de 
fericit, încât i-am iertat pe toţi vinovaţii pentru calvarul de pe şosele de 15 ani, de când am permis. De azi uit că 
România mor anual 2.000 de oameni în accidente rutiere. Adică mai mulţi decât au murit la Revoluţie. Practic, 
avem în revoluţie în fiecare an. Din `89, în accidente au murit peste 60.000 de oameni, cam cât populaţia oraşului 
Alba-Iulia. Oare câţi ar fi supravieţuit dacă aveam autostrăzi? Ajung în Fălticeni. Nimic. Roman, Bacău. Nimic. 
Focşani? Zero. Buzău. Nimic. Bun venit în Bucureşti! Nimic , dar nu mă dau bătut. Mă întorc pe partea cealaltă. 
Brăila, Galaţi, Vaslui, Iaşi, Botoşani. Nimic. M-am întors viu la Suceava. Am condus 1000 de km în mai mult de 16 
ore”, spune omul de afaceri Ştefan Mandachi. 
Omul de afaceri spune că el, împreună cu toţi românii care circulă „indiferenţi” pe marginea gropii sunt vinovaţi 
pentru că nu sunt autostrăzi. 
„Mii de maşini au trecut pe lângă mine, la doi-trei metri. M-am dus bou ş-am venit vacă. Şi eu sunt vinovat! Eu şi 
toţi românii care circulăm indiferenţi pe margina gropii. Culmea! Suntem tăcuţi. Probabil ne place acolo. Dacă un 
singur angajat , dintre cei 500 pe care îi am nu îşi primeşte salariul, cine răspunde? Eu! Dacă pe data de 25 ale 
lunii, compania mea nu achită, integral şi milimetric, impozitele, cine răspunde? Tot eu! Dar pentru că de 30 de 
ani nu avem un centimetru de autostradă în Moldova, răspunde cineva? Pentru că suntem luaţi de proşti”, a mai 
spus Mandachi. 
Pentru a nu îmbătrâni fără să aibă parte de autostradă în Moldova, Mandachi a lansat o provocare pentru toţi 
românii: „În data de 15 martie, pentru 15 minute, începând cu ora 15.00, eu suspend activitatea celor 40 de 
restaurante. Pentru autostrăzi, fii solidar! Provoacă măcar trei persoane să-şi suspende activitate! E foarte simplu! 
Eu provoc trei anteprenori: Ion Ţiriac, Gigi Becali, Viorel Cataramă. Eu sunt doar unul, dar dacă am fi 1000? Dacă 
am fi un milion sau cinci milioane? Eu vreau autostradă aici, în Suceava, în Bucovina, dar tu poate vrei în Munţii 
Apuseni, în Maramureş, la Craiova sau la Timişoara. Anii trec, mă tem că mă ajung bătrâneţile şi nu mai apuc să 
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văd autostradă la noi, aşa că, am construit eu un metru de autostradă în Moldova”, afirmă Ştefan Mandachi, în 
timp ce pe imagini se desfăşoară imagini cu şantierul primului şi singurului metru de autostradă din Moldova. 
Autostrada Târgu Mureş - Iaşi, numită şi Autostrada Unirii, va fi construită pe traseul Ungheni - Iaşi - Târgu Frumos 
- Paşcani - Târgu Neamţ - Poiana Largului - Ditrău - Târgu Mureş, unde se va lega de Autostrada A3. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România, peste media Uniunii Europene la diferenţa dintre rata de ocupare a bărbaţilor şi cea a femeilor 
Diferenţa dintre rata de ocupare a bărbaţilor şi cea a femeilor cu vârsta cuprinsă între 20 şi 64 de ani a ajuns în 
Uniunea Europeană la 11,5 puncte procentuale în 2017, de la 11,6 puncte procentuale în 2016, arată datele 
prezentate marţi de Oficiul de Statistică al UE (Eurostat). 
În 2017, cele mai mari diferenţe între ratele de ocupare a forţei de muncă în rândul bărbaţilor şi a femeilor din UE 
se înregistrau în Malta (24,1 puncte procentuale), Italia (18,8 puncte procentuale), Grecia (19,7 puncte 
procentuale) şi România (17,1 puncte procentuale). 
Şi alte state sunt peste media UE, cum ar fi: Cehia (15,8 puncte procentuale), Ungaria (15,3 puncte procentuale), 
Polonia (14,6 puncte procentuale), Slovacia (12,8 puncte procentuale), Irlanda (12,1 puncte procentuale) şi Spania 
(11,9 puncte procentuale). 
În contrast, cele mai mici diferenţe între ocuparea bărbaţilor şi cea a femeilor erau în Lituania (un punct 
procentual), Finlanda (3,5 puncte procentuale), Suedia (patru puncte procentuale) şi Letonia (4,3 puncte 
procentuale).  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Frans Timmermans vine la București, în plin SCANDAL pe justiție - Va primi Titlul de Doctor Honoris Causa de 
la SNSPA 
SNSPA va acorda, pe 11 martie, distincția de Doctor Honoris Causa prim-vicepreședintelui Comisiei Europene, 
Frans Timmermans, eveniment ce va avea loc în aula Bibliotecii Centrale Universitare „Carol I” din Capitală. 
„Luni, 11 martie 2019, Şcoala Naţională de Studii Politice şi Administrative (SNSPA) va acorda înalta distincţie de 
Doctor Honoris Causa prim-vicepreședintelui Comisiei Europene, Frans Timmermans. Evenimentul se va desfăşura 
în Aula Bibliotecii Centrale Universitare “Carol I”, începând cu ora 16:00”, se arată într-un comunicat transmis de 
instituție, conform Mediafax. 
Potrivit SNSPA, Timmermans s-a ăscut la 6 mai 1961 la Maastricht, Franciscus Cornelis Gerardus Maria 
Timmermans a studiat literatură franceză la Universitatea ”Radboud Nijmegen”, din Olanda, a urmat studii 
postuniversitare în drept european și istorie la Universitatea din Nancy, Franţa. 
„Frans Timmermans și-a început cariera în Ministerul Afacerilor Externe al Olandei, iar la începutul anilor ’90 a 
făcut primii paşi în diplomaţie, fiind numit secretar adjunct la ambasada Olandei din Moscova. În anul 1994, a 
făcut parte din echipa comisarului european pentru relaţii externe, Hans von de Broek, apoi timp de trei ani a fost 
consilier și secretar privat al lui Max van der Stoel, Înalt Comisar pe probleme de minorități naționale în cadrul 
OSCE. În anul 1998, după alegerile generale din Țările de Jos, Frans Timmermans a fost ales membru al Camerei 
Reprezentanților din partea partidului Laburiștilor. În perioada 2007-2010, a fost ministru al Afacerilor Europene. 
După alegerile din 2010, Frans Timmermans a revenit în Parlament, până în anul 2012, când a primit un nou 
portofoliu în guvern, pentru a conduce ministerul Afacerilor Externe”, mai arată comunicatul menționat. 
În septembrie 2014, Frans Timmermans a fost desemnat pentru un post de comisar din partea Olandei în cadrul 
Comisiei Europene, condusă de președintele ales, Jean-Claude Juncker. Începând din 1 noiembrie 2014, Frans 
Timmermans a preluat funcția de prim-vicepreședinte al Comisiei Europene, responsabil de o mai bună 
reglementare, relații interinstituționale, statul de drept și Carta drepturilor fundamentale. 
„În octombrie 2018, Frans Timmermans și-a anunțat candidatura pentru funcția de președinte al Comisiei 
Europene la alegerile europene din 2019. Printre numeroasele distincții primite, se numără și cea de Comandor al 
Ordinului ”Pentru Merit”, din partea statului român”, mai precizează SNSPA. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Dreapta europeană lansează procedura de excludere a lui Viktor Orban şi a partidului său 
Douăsprezece partide membre ale Partidului Popular European (PPE), principalul grup politic din Parlamentul 
European, au cerut în mod oficial excluderea prim-ministrului populist ungar Viktor Orban şi a partidului său 
Fidesz, care ar putea fi decisă pe 20 martie, a anunţat luni preşedintele PPE Joseph Daul, citat de France Presse și 
preluat de Agerpres. 
„Decizia aparţine tuturor membrilor PPE şi nu pot anticipa rezultatul discuţiei”, a explicat Joseph Daul. 
PPE este cel mai important grup din Parlamentul European şi familia politică dominantă în cadrul Consiliului 
European cu cancelarul Angela Merkel. 
Potrivit unor surse din interiorul acestui partid de centru-dreapta european citate de DPA, cel puţin nouă partide, 
din opt state membre, din cadrul PPE au trimis scrisori conducerii sale cerând un vot. Potrivit regulilor PPE, şapte 
partide din cinci state membre sunt necesare pentru a sprijini expulzarea unui partid din grup. 
PPE - „căminul” partidelor de centru-dreapta precum creştin-democraţii germani - a fost sub o presiune din ce în 
ce mai mare pentru a scoate afară Fidesz al lui Orban în timp ce liderul ungar a escaladat o lungă dispută cu înalţi 
oficiali ai UE, inclusiv preşedintele Comisiei Europene Jean-Claude Juncker. 
De aproape două săptămâni, afişe cu Juncker alături de miliardarul american de origine maghiară George Soros au 
apărut în spaţii publice din Ungaria. Pe postere sunt scrise sloganuri sugerând că cei doi vor să promoveze 
migraţia ilegală în Europa - ceea ce Comisia Europeană a negat puternic. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 „Pentru o Renaştere europeană”. Emmanuel Macron a publicat pe site-ul preşedinţiei franceze o scrisoare, 
inclusiv în limba română, în care cere reformarea UE 
Preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, a publicat luni pe site-ul preşedinţiei franceze un text în mai multe limbi, 
printre care şi în limba română, cu titlul "Pentru o Renaştere europeană", în care se adresează cetăţenilor din 
Europa în contextul apropierii alegerilor pentru Parlamentul European.mână 
Publicăm integral scrisoarea preşedintelui francez Emmanuel Macron: 
"Pentru o Renaştere europeană 
Cetăţeni ai Europei, 
Îmi permit astăzi să mă adresez direct vouă, nu doar în numele istoriei şi al valorilor care ne unesc, ci şi pentru că 
este urgent. Peste doar câteva săptămâni vor avea loc alegerile europene, decisive pentru continentul nostru. 
 Nicicând nu a fost Europa mai necesară de la cel de-al doilea Război Mondial până astăzi, şi totuşi niciodată nu s-
a aflat ea într-un mai mare pericol decât acum. 
Brexit-ul este simbolul acestui pericol. Simbol al crizei Europei, care nu a ştiut să răspundă nevoilor de protecţie a 
popoarelor în faţa marilor şocuri care au zdruncinat lumea contemporană. Totodată este un simbol al riscului 
european. Riscul nu este apartenenţa la Uniunea Europeană, ci minciunile şi iresponsabilitatea care pot să o 
distrugă. Cine le-a spus britanicilor adevărul despre viitorul lor după Brexit ? Cine le-a vorbit despre pierderea 
accesului la piaţa europeană? Cine a evocat riscurile la care se expune pacea din Irlanda dacă se revine la graniţele 
din trecut? Închiderea în sine naţionalistă nu propune nimic; este o reacţie de respingere fără proiect. Iar această 
capcană ameninţă întreaga Europă: cei care exploatează furia oamenilor răspândesc ştiri false şi fac promisiuni 
deşarte. 
În faţa acestor manipulări, noi trebuie să rămânem fermi. Mândri şi lucizi. Să spunem mai întâi ce este Europa. E 
un succes istoric: reconcilierea unui continent devastat, într-un proiect inedit de pace, de prosperitate şi de 
libertate. Să nu uităm niciodată acest lucru. Un proiect care şi astăzi ne protejează în continuare: ce ţară ar putea 
acţiona singură în faţa strategiilor agresive ale marilor puteri? Cine ar putea pretinde că este suveran, de unul 
singur, în faţa giganţilor din domeniul digital? Cum am putea noi rezista la crizele capitalismului financiar fără 
moneda euro, care este o forţă pentru întreaga Uniune? Europa mai înseamnă şi miile de proiecte care au 
schimbat, în viaţa cotidiană, chipul teritoriilor noastre, o şcoală renovată aici, o şosea construită acolo, ori accesul 
la Internet în bandă largă care se extinde şi dincolo. Este o luptă şi un angajament de zi cu zi, deoarece atât 
Europa, cât şi pacea, nu sunt un dat imuabil. În numele Franţei, eu duc neîncetat această luptă pentru progresul 
Europei şi pentru apărarea modelului european. Noi am arătat că ceea ce ni se spunea că e inaccesibil, şi anume 
crearea unei apărări europene sau protecţia drepturilor sociale, este posibil. 
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Însă trebuie să facem mai mult, şi mai repede. Deoarece mai există o capcană, a statu quo-ului şi a resemnării. În 
faţa marilor şocuri ale lumii, cetăţenii ne întreabă adesea: „Unde e Europa? Ce face Europa?”. Au început să o 
vadă ca pe o piaţă fără suflet. Or Europa nu e doar o piaţă, ea este un proiect. O piaţă e ceva util, dar nu trebuie să 
ne facă să uităm necesitatea frontierelor care protejează şi a valorilor care unesc. Naţionaliştii se înşeală atunci 
când pretind că ne apără identitatea retrăgându-ne din Europa; căci ceea ce ne reuneşte, ne eliberează şi ne 
protejează este civilizaţia europeană. Dar se înşeală şi cei care ar vrea să nu se schimbe nimic, pentru că nu ţin 
seama de temerile care ne străbat popoarele, de îndoielile care ne subminează democraţiile. Ne aflăm la un 
moment decisiv de răscruce pentru continentul nostru; un moment în care, colectiv, va trebui să reinventăm, 
politic şi cultural, formele civilizaţiei noastre într-o lume care se transformă. Este momentul Renaşterii europene. 
De aceea, rezistând tentaţiilor de închidere în sine şi de dezbinare, vă propun să construim împreună această 
Renaştere în jurul a trei mari ambiţii: libertatea, protecţia şi progresul. 
Apărarea libertăţii noastre 
Modelul european are la bază libertatea omului, diversitatea opiniilor şi a creaţiei. Libertatea noastră cea dintâi 
este libertatea democratică, aceea de a ne alege guvernanţii în vreme ce, la fiecare scrutin, puteri străine caută să 
ne influenţeze voturile. Propun să se creeze o Agenţie europeană de protecţie a democraţiilor care va furniza 
tuturor Statelor membre experţi pentru a proteja procesul electoral împotriva atacurilor cibernetice şi a 
manipulărilor. În acest spirit de independenţă, va trebui de asemenea să interzicem finanţarea partidelor politice 
europene de către puterile străine. Trebuie să interzicem, prin reguli europene, orice discurs de ură şi de violenţă 
pe Internet, deoarece respectul persoanei umane este fundamentul civilizaţie noastre de demnitate. 
Protejarea continentului nostru 
Având drept fundament reconcilierea internă, Uniunea Europeană a uitat să se aplece asupra realităţilor din 
lumea contemporană. Or nicio comunitate nu crează un sentiment de apartenenţă dacă nu are limite pe care să le 
protejeze. O frontieră înseamnă libertate în securitate. Noi trebuie să revizuim din temelii spaţiul Schengen: toţi 
cei care vor să participe la această reorganizare trebuie să îndeplinească anumite obligaţii de responsabilitate 
(controlul riguros la frontiere) şi de solidaritate (o politică unică de azil, cu aceleaşi reguli de primire şi de refuz 
peste tot). O poliţie de frontieră comună şi un oficiu european de azil, obligaţii stricte de control, o solidaritate 
europeană la care să contribuie fiecare ţară, sub autoritatea unui Consiliu european de securitate internă: în faţa 
migraţiilor, eu cred într-o Europă care îşi protejează atât valorile, cât şi frontierele. 
Aceleaşi exigenţe trebuie să se aplice şi la apărare. În ultimii doi ani s-au realizat progrese importante, însă noi 
trebuie să dăm o orientare clară: un tratat de apărare şi de securitate va trebui să definească obligaţiile 
indispensabile ale fiecăruia, în acord cu NATO şi cu aliaţii noştri europeni: creşterea cheltuielilor militare, clauza 
operaţională de apărare reciprocă, Consiliul de securitate european în asociere cu Regatul Unit pentru a pregăti 
deciziile noastre colective. 
Frontierele noastre trebuie de asemenea să asigure o justă concurenţă. Care putere din lume acceptă să continue 
schimburile cu cei care nu-i respectă niciuna din regulile sale? Noi nu putem să suportăm fără să spunem nimic. 
Trebuie să ne reformăm politica de concurenţă, să ne refondăm politica comercială: să sancţionăm sau să 
interzicem în Europa întreprinderile care aduc atingere intereselor noastre strategice şi valorilor noastre 
esenţiale, cum sunt normele de mediu, protecţia datelor şi plata corectă a impozitelor; şi să ne asumăm, în cadrul 
industriilor strategice şi a pieţelor noastre publice, o preferinţă europeană aşa cum o fac şi concurenţii noştri 
americani sau chinezi. 
Regăsirea spiritului de progres 
Europa nu este doar o putere de rang secund. Întreaga Europă este o avangardă: ea a ştiut întotdeauna să 
definească normele progresului. Pentru aceasta, ea trebuie să susţină un proiect de convergenţă mai degrabă 
decât unul de concurenţă: Europa, locul în care s-a creat securitatea socială, trebuie să instaureze pentru fiecare 
lucrător, de la Est la Vest şi de la Nord la Sud, un scut social care să-i garanteze aceeaşi remuneraţie la acelaşi loc 
de muncă şi un salariu minim european, adaptat la fiecare ţară şi discutat în fiecare an în mod colectiv. 
Reaşezarea pe calea progresului înseamnă de asemenea să preluăm iniţiativa în lupta pentru mediu. Ne vom 
putea oare privi în ochi copiii dacă nu ne îndeplinim obligaţiile climatice? Uniunea europeană trebuie să-şi fixeze 
ambiţia – 0 carbon până în 2050, înjumătăţirea pesticidelor până în 2025 – şi să-şi adapteze politicile la această 
exigenţă: o Bancă europeană a climatului pentru finanţarea tranziţiei ecologice; o forţă sanitară europeană pentru 
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a reîntări controlul alimentelor noastre; împotriva ameninţării lobby-urilor, evaluarea ştiinţifică independentă a 
substanţelor periculoase pentru mediu şi sănătate... Acest imperativ trebuie să ne ghideze toate acţiunile: de la 
Banca Centrală la Comisia europeană, de la bugetul european la planul de investiţii pentru Europa, toate 
instituţiile noastre trebuie să aibă ca mandat climatul. 
Progres şi libertate înseamnă să poţi trăi din munca ta: pentru a crea locuri de muncă, Europa trebuie să 
anticipeze. De aceea ea trebuie nu doar să reglementeze giganţii din sectorul digital, prin crearea unei 
supravegheri europene a marilor platforme (sancţionarea mai rapidă a nerespectării dreptului concurenţei, 
transparenţa algoritmilor lor…), dar şi prin finanţarea inovaţiei prin dotarea noului Consiliu European al inovaţiei 
cu un buget comparabil cu cel din Statele Unite, pentru a deveni vârful de lance al noilor revoluţii tehnologice, cum 
ar fi inteligenţa artificială. 
O Europă care se proiectează în lume trebuie să privească şi către Africa, cu care trebuie să iniţiem un pact pentru 
viitor. Asumându-ne un destin comun, susţinându-i dezvoltarea în mod ambiţios şi nu defensiv: investiţii, 
partenariate universitare, educaţie pentru fete… 
Libertate, protecţie, progres. Pe aceşti piloni noi trebuie să construim Renaşterea europeană. Nu îi putem lăsa pe 
naţionalişti, care nu au soluţii, să exploateze furia popoarelor. Nu avem dreptul să fim somnambulii dintr-o Europă 
vlăguită. Nu ne mai putem complace în rutină şi în invocaţii. Umanismul european înseamnă o exigenţă de 
acţiune. Iar cetăţenii, peste tot, cer să ia parte şi ei la schimbare. Vă invit să instaurăm, înainte de finele acestui 
an, o Conferinţă pentru Europa pentru a propune toate schimbările de care proiectul nostru politic are nevoie, fără 
niciun tabu, nici măcar revizuirea tratatelor. Această conferinţă va trebui să asocieze paneluri de cetăţeni, să 
discute cu universitarii, cu partenerii sociali, cu reprezentanţii religioşi şi spirituali. Ea va defini o foaie de parcurs 
pentru Uniunea Europeană care să traducă aceste mari priorităţi în acţiuni concrete. Vom avea dezacorduri, dar e 
mai bine oare o Europă încremenită sau o Europă care merge înainte, fie şi în ritmuri diferite uneori, şi care 
rămâne deschisă tuturor? 
În această Europă, popoarele îşi vor recăpăta controlul asupra propriului destin; în această Europă, Regatul Unit, 
sunt sigur de aceasta, îşi va regăsi pe deplin un loc. 
Cetăţeni ai Europei, impasul Brexit-ului este o lecţie pentru noi toţi. Haideţi să ieşim din această capcană, haideţi 
să dăm un sens alegerilor care se apropie şi o lecţie tuturor. Voi veţi decide dacă Europa şi valorile ei de progres 
trebuie să rămână mai mult decât o paranteză în istorie. Este alegerea pe care v-o propun, pentru ca împreună să 
trasăm calea Renaşterii europene.” 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Schimbare importantă de rang diplomatic pentru UE în Statele Unite. Nu va mai fi considerată organizaţie 
internaţională 
Statele Unite au restabilit rangul diplomatic al Uniunii Europene la Washington, a anunţat ambasadorul american 
la Bruxelles, după o retrogradare neaşteptată ce a durat câteva luni, în contextul tensiunilor transatlantice, 
informează agenţia de ştiri Dpa. 
„UE este o organizaţie cu o importanţă unică, şi una dintre cele mai valoroase partenere ale Americii în ceea ce 
priveşte asigurarea prosperităţii şi securităţii globale", declară ambasadorul SUA la Uniunea Europeană, Gordon 
Sondland, într-un comunicat dat publicităţii luni. 
Reprezentanţa UE la Washington va fi, cu efect imediat, plasată la un nivel echivalent cu cel al ambasadelor 
naţionale, se mai afirmă în comunicat. 
În ultimele luni, delegaţia UE a avut rangul de organizaţie internaţională, însemnând un statut mai redus în ceea 
ce priveşte evenimentele diplomatice. 
Retrogradarea rangului diplomatic al UE a avut loc în contextul disensiunilor între Washington şi Bruxelles în 
legătură cu o serie de subiecte, de la comerţ şi taxe vamale, la retragerea SUA din acordul atomic cu Iranul. 
Diplomatul grec Stavros Lambrinidis, fost reprezentant special al UE pentru Drepturile Omului, a fost numit să 
ocupe funcţia de ambasador al UE la Washington, urmând să-l înlocuiască pe irlandezul David O'Sullivan. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Guaido a revenit în Venezuela. Surse: Liderul opoziţiei, aşteptat de diplomaţi UE, inclusiv din România 
Liderul opoziţiei, Juan Guaido, care s-a autoproclamat preşedinte interimar, a revenit luni după-amiază în 
Venezuela, unde riscă să fie arestat, fiind aşteptat în aeroport, potrivit unor surse, de diplomaţi din Statele Unite 
şi din Uniunea Europeană, inclusiv din România. 
"Cunoaştem riscurile cu care ne confruntăm. Suntem puternici, continuăm", a declarat Juan Guaido, potrivit BBC, 
la sosirea pe Aeroportul internaţional "Simón Bolívar" din Caracas. 
Juan Guaido a părăsit Venezuela în urmă cu câteva săptămâni prin ignorarea unei interdicţii de călătorie impusă 
de Curtea Supremă de Justiţie. Administraţia Nicolas Maduro a avertizat că liderul opoziţiei riscă să fie arestat. 
Juan Guaido a fost aşteptat în incinta aeroportului de diplomaţi din Germania, Olanda, Statele Unite, Chile, Franţa 
şi România, afirmă surse citate de site-urile de ştiri ElTiempo.com şi LaPrensaGrafica.com. 
Juan Guaidó, şeful Adunării Naţionale din Venezuela, s-a autoproclamat preşedinte interimar al ţării, contestându-
l oficial pe preşedintele Nicolás Maduro în contextul crizei politice grave. Nicolas Maduro tocmai a început al 
doilea mandat de preşedinte al Venezuelei, dar zeci de mii de persoane continuă protestele, denunţând fraude 
electorale. 
Preşedintele Statelor Unite, Donald Trump, a decis să îl recunoască pe Juan Guaidó ca fiind preşedinte interimar al 
Venezuelei. Numeroase ţări din Uniunea Europeană, inclusiv România, au luat decizii similare. Însă Italia şi Grecia 
au semnalat că nu îl vor recunoaşte pe liderul opoziţiei din Venezuela, Juan Guaido, drept preşedinte interimar, 
avertizând că trebuie evitat un război precum cel din Libia. 
Administraţia Vladimir Putin a avertizat că va face totul pentru apărarea preşedintelui Venezuelei, Nicolas 
Maduro, după ce, pe fondul speculaţiilor privind o presupusă invazie militară prin Columbia, Casa Albă a reiterat 
că preşedintele Donald Trump menţine "toate opţiunile". De asemenea, China, Turcia, Cuba şi Siria îl susţin pe 
Nicolas Maduro. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vladimir Putin suspendă participarea Rusiei la Tratatul INF 
Preşedintele Vladimir Putin a semnat luni după-amiază un decret care prevede suspendarea participării Rusiei la 
Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF), după decizia similară a Statelor Unite. 
"Dată fiind necesitatea de a aplica măsuri urgente după încălcarea de către Statele Unite a obligaţiilor asumate în 
cadrul Tratatului semnat de Uniunea Sovietică şi SUA pe 8 decembrie 1987, conformarea Rusiei cu Tratatul 
Forţelor Nucleare Intermediare este suspendată prin acest document până când Statele Unite abordează 
problema încălcării obligaţiilor asumate prin Tratat sau până când Tratatul va fi anulat", se arată în decretul 
prezidenţial, conform agenţiei de presă Tass. Ministerul rus de Externe va trimite o notificare formală Statelor 
Unite. Decretul prezidenţial intră în vigoare în momentul semnării. 
Vladimir Putin a avertizat recent că Rusia va adopta măsuri simetrice şi asimetrice dacă Statele Unite amplasează 
rachete atomice în Europa după eventuala anulare a Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare (INF). "Eu am spus 
deja şi vreau să repet, iar acest lucru este vital să fie repetat: Rusia nu va fi prima ţară care să amplaseze astfel de 
rachete în Europa. Dacă vor fi produse şi trimise astfel de rachete în Europa, iar Statele Unite au un astfel de plan 
(...), acest lucru va deteriora puternic situaţia securităţii internaţionale şi va genera ameninţări grave pentru Rusia, 
dat fiind că anumite rachete pot atinge Moscova în 10-12 minute. Acesta este un pericol foarte grav pentru noi. În 
acest caz, vom fi nevoiţi şi vreau să subliniez acest lucru, vom fi nevoiţi să adoptăm măsuri simetrice şi 
asimetrice", a declarat Vladimir Putin. "Rusia va fi nevoită să fabrice şi să amplaseze astfel de tipuri de arme, care 
vor fi utilizate nu doar asupra regiunilor din care avem o ameninţare directă, ci şi asupra regiunilor care găzduiesc 
centrele unde sunt luate deciziile de folosire a sistemelor de rachete care ne ameninţă", a atras atenţia liderul de 
la Kremlin. 
Afirmaţiile preşedintelui Vladimir Putin, care a ameninţat că Rusia ar putea ataca Statele Unite şi ţări europene 
care ar găzdui rachete nucleare americane, sunt "inacceptabile", a replicat Alianţa Nord-Atlantică, respingând 
acuzaţiile Moscovei privind sistemele antibalistice NATO din România. 
Preşedintele Donald Trump a anunţat că Statele Unite se vor retrage din Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare 
(INF), acuzând Rusia de încălcarea acordului semnat în anul 1987. Tratatul semnat de Statele Unite cu Rusia 
prevede interzicerea rachetelor cu raze de acţiune cuprinse între 500 şi 5.500 de kilometri. Donald Trump susţine 
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că Rusia a încălcat acest Tratat, dar Administraţia Vladimir Putin a acuzat în mai multe rânduri că sistemele 
balistice instalate de Statele Unite în Europa, inclusiv în România, constituie încălcări ale acordului. 
Washingtonul insistă că Administraţia de la Moscova a dezvoltat o nouă rachetă cu rază medie de acţiune, 
Novator 9M729 (SSC-8, potrivit terminologiei NATO), prin încălcarea Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare. 
Acordul INF a intrat în vigoare în anul 1987, fiind semnat de preşedintele american de la acea vreme, Ronald 
Reagan, cu omologul său din Uniunea Sovietică, Mihail Gorbaciov. Potrivit cotidianului The New York Times, în 
afara faptului că Rusia ar fi încălcat Tratatul INF, Administraţia SUA vrea să renunţe la acest acord deoarece este 
constrânsă să nu dezvolte armament care ar putea fi folosit pentru descurajarea Chinei în consolidarea poziţiei în 
vestul Oceanului Pacific. Dat fiind că nu este semnatară a Tratatului INF, China a putut dezvolta rachete nucleare 
cu raze medii de acţiune. 
Administraţia Vladimir Putin a criticat de nenumărate ori iniţiativa SUA de a instala elemente antirachetă, în 
cadrul NATO, în România şi Polonia, precum şi montarea unui sistem antibalistic în Coreea de Sud. Washingtonul 
şi NATO susţin că instalaţiile antirachetă din Europa nu sunt îndreptate contra Rusiei, vizând contracararea 
ameninţărilor balistice din Iran, în timp ce sistemul din Coreea de Sud vizează ameninţarea nord-coreeană. 
Relaţiile dintre Rusia şi Occident sunt grav afectate de crizele din Ucraina şi Siria. 
Recent, Administraţia Vladimir Putin l-a convocat pe ataşatul militar al Statelor Unite pentru a-i transmite o 
propunere de măsuri în sensul menţinerii Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare (INF). Printre măsurile 
propuse de Rusia se numără distrugerea instalaţiilor de lansare MK-41, folosite inclusiv în sistemul balistic Aegis 
Ashore, montat în România şi care urmează să fie amplasat şi în Polonia. "Ministerul rus al Apărării invită partea 
americană, în perioada premergătoare anulării Tratatului INF, să ia măsurile necesare pentru revenirea la 
respectarea strictă a acordului prin distrugerea sistemelor de lansare terestre MK-41 dezvoltate pentru lansarea 
de rachete Tomahawk, a rachetelor cu raze de acţiune scurtă şi medie şi a dronelor militare care intră sub 
incidenţa Tratatului. Ataşatul militar al Ambasadei SUA din Moscova a fost invitat la Ministerul rus al Apărării 
pentru a i se înmâna o notificare", a comunicat Ministerul rus al Apărării. 
Alianţa Nord-Atlantică are propria responsabilitate pentru încălcarea Tratatului INF prin instalarea sistemelor 
balistice americane în România şi Polonia, a acuzat Administraţia Rusiei, îndemnând ţările din Europa să evite 
transformarea continentului în spaţiu de confruntare militară. "Din nefericire, state membre NATO au demonstrat 
că nu sunt pregătite pentru un dialog substanţial pe tema sistemelor balistice Mk-41, care sunt amplasate în 
România şi urmează să fie amplasate în Polonia anul viitor prin încălcarea Tratatului INF. Aceste instalaţii fac parte 
din sistemul balistic NATO, astfel că Alianţa este responsabilă direct de distrugerea Tratatului INF", a comunicat 
Ministerul rus de Externe. "Dacă aliaţii europeni ai Statelor Unite sunt într-adevăr interesaţi să menţină un control 
al armamentului eficient la nivel internaţional, dacă sunt interesaţi de neproliferare şi dezarmare, atunci nu ar 
trebui să urmeze orbeşte politicile SUA care au rolul dobândirii supremaţiei militare. În schimb, ar trebui să 
respecte interesele fundamentale de securitate şi să evite ca Europa să fie transformată din nou într-un spaţiu de 
confruntare militară, lucru care inevitabil se va întâmpla dacă Statele Unite încep amplasarea acestor tipuri de 
rachete", a precizat Ministerul rus de Externe. 
(Sursa: Mediafax) 
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